
Protokół Nr XXXIX/13
z sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej

w dniu 25 października 2013 roku

Otwarcia  XXXIX  sesji  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  dokonał  Pan  Piotr 

Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie o godzinie 1000   w 

auli  Karlińskiego  Ośrodka  Kultury  przy  ulicy  Parkowej  1  w  Karlinie. 

Powitał  zebranych  radnych,  zaproszonych  gości  oraz  wszystkich 

mieszkańców Gminy Karlino (listy obecności załączono do protokołu).

Przewodniczący  Rady  na  podstawie  listy  obecności,  na  której  widniało 

13  podpisów  stwierdził  prawomocność  obrad.  Nieobecne  były  w  trakcie 

otwarcia  obrad  Pani  Agnieszka  Piskorek  z  powodów  służbowych  i  Pani 

Angelika Maszkiewicz nie są znane powody jej nieobecności. 

Ad. 1b 

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że 

radni otrzymali porządek obrad wraz z materiałami  na dzisiejszą sesje, zapytał, 

czy są propozycje zmian do porządku? 

Nie zostały zgłoszone.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:

a) stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie propozycji zmian do porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji Rady Miejskiej.

2. Wolne wnioski i informacje.
3. Odpowiedzi Burmistrza na wnioski.
4. Sprawozdanie Burmistrza Karlina o pracy w okresie międzysesyjnym 

oraz z wykonania uchwał Rady Miejskiej.
5. Program SOS Wiosek Dziecięcych Karlino.



6. Informacja na temat oświadczeń majątkowych.
7. Informacja  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  przez  szkoły 

podstawowe i Zespół Szkół na terenie Gminy Karlino.
8. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmian w budżecie Gminy Karlino na 2013 rok,
b) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Karlino na lata 2013 

– 2025,
c) zaciągnięcia pożyczki,
d) zbycia nieruchomości  położonej na terenie miasta Karlino – obręb 

0004 w drodze bezprzetargowej, 
e) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego  wymiaru  zajęć  dydaktycznych,  wychowawczych 
i opiekuńczych nauczycielom pełniącym stanowiska kierownicze oraz 
przyznawania zwolnień od obowiązku realizacji tych zajęć w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Karlino,

f) przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Karlino,
g) wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  w  sprawie  zawiązania 

Związku ZIT w celu współpracy jednostek samorządu terytorialnego 
służącej  realizacji  wspólnych  działań  w  ramach  Zintegrowanych 
Inwestycji Terytorialnych.

9. Interpelacje i zapytania radnych.
10.Odpowiedzi Burmistrza na zapytania.
11.Odpowiedzi  na  interpelacje  i  zapytania  zgłoszone  na  poprzednich 

sesjach.
12.Zakończenie XXXIX sesji Rady Miejskiej w Karlinie.

Ad. 1c

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że 

protokół z XXXVIII sesji Rady Miejskiej był do wglądu w Biurze Rady, część 

radnych  otrzymała  kopie  elektroniczne.  Następnie  zapytał,  czy  są  uwagi  do 

treści protokołu? 

Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie  zapytał, dlaczego 

w protokóle została pominięta jego wypowiedź o tym, że ,,wiatraki się nie kręcą, 
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tylko Burmistrz kręci”? Przypomniał zapis z protokołu z listopada 2012 roku, 

gdy Pani Korzeniowska pytała o turbiny na obiektach i zwróciła się z pytaniem 

,,jaka będzie ilość wytwarzanej energii z turbin zainstalowanych przy obiektach 

gminnych”,  wówczas Burmistrz odpowiedział,  że ,,jeżeli  chodzi o turbiny na 

obiektach, to może uda się znaleźć kogoś kto przygotuje wniosek o wydanie 

koncesji i liczy na to, że zaraz po nowym roku turbiny zaczną się kręcić”, potem 

także opowiadał o tym w marcu na szkoleniu i teraz,  dlatego uważa, że jego 

uwaga powinna znaleźć się protokóle z sesji Rady Miejskiej. 

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie  powiedział, 

że  nie  będzie  komentował  wypowiedzi  Pana  Piłkowskiego,  znajdzie  się  ona 

w kolejnym protokole. Dodał, że Pan Piłkowski zna sposoby, aby umieścić taką 

mało istotną treść w protokole.

Nie zostały zgłoszone inne uwagi do protokołu.  

Za  przyjęciem  protokołu  głosowało  12  radnych,  nie  było  głosów 

przeciwnych, 1 wstrzymał się od głosu. Protokół Nr XXXVIII z sesji Rady 

Miejskiej odbytej w dniu 27 września 2013 roku został przyjęty w wyniku 

jawnego głosowania. 

Pan Bogdan Piłkowski wstrzymał się od głosu.

Ad. 2 

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie  powiedział, 

że w dniu dzisiejszym na sesji są obecni przedstawiciele Gminy Mielno, którzy 

przedstawią prezentację dotyczącą lokalizacji  elektrowni atomowej w Gminie 

Mielno.  Przypomniał,  że  Rada  Miejska  w  Karlinie  podejmowała  uchwałę 

wyrażającą sprzeciw budowy takiej elektrowni w miejscowości Gąski. 

Pan Czesław  Zdrojewski  Zastępca  Wójta  Gminy  Mielno  podziękował  za 

zajęcie przez Radę Miejską w Karlinie stanowiska w tak bardzo ważnej dla tego 



regionu  sprawie  jaką  jest  lokalizacja  przyszłej  elektrowni  atomowej 

w  miejscowości  Gąski.  Są  trzy  lokalizacje  na  krótkiej  liście,  oprócz 

miejscowości Gąski wymieniane jest Choczewo i Żarnowiec, które leżą bardzo 

blisko siebie i na pewno w obu tych miejscowościach elektronie nie powstaną, 

dlatego dla Gąsek istnieje nadal realne zagrożenie. W dniu dzisiejszym zostanie 

przedstawiona  krótka  informacja  na  ten  temat.  Dla  Gminy  Mielno 

i miejscowości Gąski jest to temat istotny, ponieważ Gmina Mielno turystyką 

stoi,  ale  również  Gmina  Karlino  znana  jest  z  tego,  że  prowadzi  aktywne 

i  interesujące działania  związane z  promocją  i  rozwojem turystyki  aktywnej, 

ścieżki rowerowe, spływy kajakowe, z tego Gmina Karlino jest znana. W tej 

Gminie jest  również potencjał  turystyczny, dlatego uważa,  że jest  to również 

bliski temat w Karlinie. 

Przewodniczący  Komisji  Atomowej  Rady  Gminy  Mielno  Pan  Wiesław 

Piątek  wraz  z Panem  Leonem  Rybka  Radnym  Rady  Gminy  Mielno 

przedstawił  informację  i  prezentację  multimedialną  dotyczącą  Gminy Mielno 

oraz planowanej budowy elektrowni atomowej w miejscowości Gąski. 

Pan  Bogdan  Piłkowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  stwierdził,  że 

energia  elektryczna  z  wiatraków o  której  wspominano  w trakcie  prezentacji 

również  nie  jest  tania,  a  wiatraki  również  nie  będą  przyciągały  turystów 

i robienie wielkich inwestycji a plany na przyszłość również mogą odstraszyć 

turystów. Wszyscy są przeciwni budowie elektrowni atomowej na tym terenie, 

planowana jest duża inwestycja za kilkadziesiąt milionów, budowa muzeum do 

którego  ma  przyjechać  czterysta  tysięcy  ludzi,  jeśli  będzie  elektrownia  nie 

przyjadą i wielkie ambicje i plany Pana Burmistrza spalą na panewce.    

Pan  Andrzej  Hendzel  mieszkaniec  Koszalina  podziękował  radnym Gminy 

Mielno za przybycie w sprawie elektrowni atomowej, ale przyjechał w sprawie 

organizacji niewielkiego protestu w Gminie Biesiekierz organizowanego przez 

Stowarzyszenie ,,Nasz Dom” w Gminie Biesiekierz, przedmiotem którego jest 
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zrobienie  rozjazdów  na  drodze  krajowej  Nr  6.  W  Gminie  Karlino  dzięki 

obwodnicy nie ma natłoku tirów, trzęsących się budynków, ale w Biesiekierzu, 

aby wyjechać z drogi podporządkowanej od strony Stoisławia, gdzie za górką 

znajduje  się  przejście  dla  pieszych  kierowcy  na  siebie  najeżdżają.  Protest 

robiony  jest  tylko  ze  względu  na  bezpieczeństwo  na  drodze,  aby  dzieci 

przechodząc  przez  jezdnię  miały  poczucie  bezpieczeństwa,  a  instytucje 

publiczne na pisma odpowiedziały, że nie trzeba malować pasów na jezdni, bo 

najwięcej  wypadków  zdarza  się  na  pasach  na  jezdni.  Pochwalił  Pana 

Piłkowskiego za  uczestnictwo w tym proteście,  sam jest  także  mieszkańcem 

Koszalina  i  nie  musi  w  tym  uczestniczyć,  ale  jest  to  wspólna  ziemia. 

Przypomniał,  że  we  wcześniejszych  latach,  kiedy  było  Województwo 

Koszalińskie  nie  trzeba  było  patrzeć  gdzie  jest  znak  drogowy  i  kończy  się 

Województwo, widać było po stanie dróg, w Koszalińskim były znacznie lepsze 

drogi  niż  w Województwie  Szczecińskim,  a  teraz  jest  sytuacja  odwrotna,  ze 

względu na zaniedbanie infrastruktury na tym terenie. Ma to związek z budową 

elektrowni atomowej, ponieważ za zgodę na jej budowę zostaną zrobione drogi. 

Wszystkim  jest  znana  obecna  sytuacja  na  drogach,  na  przykład  wjazd  do 

Mielna,  który  płaci  ogromne  podatki,  dodał,  że  należy  pamiętać,  iż  70% 

dochodów pochodzi z turystki.  Zaniedbując infrastrukturę robi się zakładnika 

z  mieszkańców  tego  terenu,  którzy  są  zakładnikami  ludzi  z  premedytacją 

zaniedbujących  infrastrukturę  na  tym terenie.  Podkreślił,  że  nie  tylko  jeden 

radny z okolicy był  obecny na proteście,  była radna i  Przewodniczący Rady 

z Gminy Mielno, to nie wstyd, że radni wychodzą na ulicę i coś próbują zrobić, 

nie jest źle, że radny zwróci uwagę, że w gminie coś się źle dzieje, ale należy go 

wysłuchać. Podkreślił, że należy wysłuchać Radnego Pana Piłkowskiego, który 

ma  w  tej  Gminie  wiele  spraw,  w  trakcie  protestu  mówił  o  zaniedbanych 

kwestiach i zaapelował do obecnych o wysłuchanie Pana Piłkowskiego. 

Pan  Bogdan  Piłkowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  poinformował 

obecnych,  że  w  tym tygodniu  nie  będzie  blokady  w  Biesiekierzu,  a  Gmina 



Karlino  powinna  również  powalczyć  o  rondo  na  skrzyżowaniu  –  wyjazd 

z  Karlina  do  Białogardu,  Pan  Burmistrz  który  jeździ  codziennie  przez  to 

skrzyżowanie  wie,  jakie  to  jest  uciążliwe  i  niebezpieczne.  Trzeba  pomyśleć 

i wspólnie się dogadać z Gminą i Powiatem Białogard i zrobić to rondo, aby 

było bezpiecznie, zwłaszcza że są pieniądze z mandatów dzięki którym można 

byłoby wspomóc tę inwestycję.     

Pan Piotr Gwóźdź  przypomniał,  że  punkt  jest  bardzie  skierowany  do gości 

i mieszkańców, którzy chcieliby zabrać głos. 

Pan  Jan  Rojewski  mieszkaniec  Karlina  powiedział,  że  chciałby  się 

ustosunkować  do  pisma  jakie  otrzymał  od  Burmistrza  odnośnie  zarzutów 

postawionych  pracownicy  Urzędu  Stanu  Cywilnego  w  Karlinie.  Z  pisma 

wynika,  że  zgodnie  z  art.  36  §  3  Kodeksu  postępowania  administracyjnego 

załatwienie  sprawy  wymagającej  postępowania  wyjaśniającego  powinno 

nastąpić nie później niż w ciągu miesiąca, ale jak można odpowiedzieć w ciągu 

miesiąca,  skoro  ta  Pani  nie  przyjęła  wniosku.  Dopiero  po  jego  interwencji 

i telefonie do Ministerstwa Spraw Zagranicznych w Warszawie i do Szczecina, 

kiedy był pewien, że konsul ma takie prawo do wystawienia takie dokumentu, 

ustawa  o  funkcjach  konsulów  Dz.  U.  z  1984  r.  mówi  o  czynnościach 

notarialnych, w którym między innymi jest napisane ,,sporządza i poświadcza 

wpisy,  odpisy,  wyciągi  i  kopie  dokumentów.  W  punkcie  2  ,,poświadcza 

własnoręczność podpisów i znaków ręcznych w dokumentach”, czyli konsul ma 

również  uprawnienia  notarialne.  W odpowiedzi  napisano,  że  w  ustawie  nie 

pisze, że to konsul może również poświadczyć taki dokument, w ustawie pisze, 

że to notariusz, a konsul jest również notariuszem. Powiedział, że dalej twierdzi, 

iż ta Pani jest niekompetentna, jest bardziej arogancka, ignoruje petenta. Dodał, 

że kiedy nie odebrał dowodu osobistego w terminie, obowiązkiem tej pani było 

odesłać  ten  dokument,  a  skoro  tego  nie  zrobiła,  to  nie  wykonała  swoich 

obowiązków. Kiedy wymeldowywał się z poprzedniego miejsca zamieszkania 
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musiał  to  zrobić  osobiście,  bo  tak  wymagają  przepisy,  ale  dokument 

potwierdzający  wymeldowanie  już  mogła  odebrać  żona.  Wykonał  tysiąc 

dwieście  kilometrów,  aby  się  wymeldować,  a  następnie  tyle,  aby  dokument 

odebrać.  Podkreślił,  że  nie  pozwoli  na  to,  aby urzędnik  doprowadzał  do łez 

jakiegokolwiek członka jego rodziny. Nie oczekuje odpowiedzi od Burmistrza, 

ponieważ  jest  to  zbędne,  bo  pracownicy  Urzędu  mówią  Burmistrzowi  coś 

innego. Wiele rzeczy jest dziwnych. Burmistrz organizuje wycieczkę do Parku 

Jurajskiego  do  Bałtowa,  może  należałoby  zorganizować  wycieczkę  dla 

urzędników  do  Wolgast  i  pokazać,  jak  pracują  „rathausy”  w  Niemczech, 

w Norwegii,  gdzie  drzwi  są  otwarte,  tam wszystko  załatwia  jeden  urzędnik, 

a  nie  tak jak w Urzędzie  w Karlinie,  gdzie  składa się  deklarację  śmieciową 

u jednej Pani, ta sprawdza, wysyła do drugiej Pani, która po sprawdzeniu odsyła 

na powrót do pierwszej. Aby Burmistrz nie pomyślał, że wszystkich krytykuje, 

w Urzędzie pracują także bardzo mili pracownicy, którzy w bardzo miły sposób 

obsługują interesantów.            

Pan  Arkadiusz  Nizioł  Komendant  Gminnej  Ochrony  Przeciwpożarowej 

poinformował  obecnych,  że  Ochotnicza  Straż  Pożarna  przystępuje  do 

ogólnopolskiej  kampanii  ,,Nie  dla  czadu”.  W  tym  roku  będzie  w  stałym 

kontakcie z sołtysami, badania i terminy będą umawiane na służbowy telefon, 

który podany będzie do ogólnej informacji.

Pan  Bogdan  Piłkowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zwrócił  się 

z  pytaniem  do  Burmistrza  w  jaki  sposób  załatwiona  została  sprawa  Pani 

Jaguścik, czy urzędnicy nadal przeszkadzają tym mieszkańcom i naruszają ich 

,,święte  prawo własności”?  Miesiąc  temu jeden  z  radnych  zadał  pytanie,  co 

zostało sprzedane i co jest jeszcze do sprzedania z mienia komunalnego, skąd 

miały być uzyskane dochody ze sprzedaży w wysokości milion osiemset tysięcy 

złotych? Udzielono odpowiedzi, że w tym roku uzyskano już sześćset tysięcy, 

osiemset tysięcy zostało zdjęte, nadal brak kilkuset tysięcy. Dziś podejmowana 



będzie  uchwała  o  sprzedaży  działki  na  poprawienie  zagospodarowania 

nieruchomości  przyległej.  Można przygotować informację,  co  jeszcze  można 

sprzedać, ułatwić ludziom wykup ziemi, a w efekcie przybędzie pieniędzy. Od 

kilku lat Pan Krzysztof Chrzanowski czeka na możliwość wykupu ziemi, razem 

ze  swoją  Wspólnotą,  Państwo  Kolbuszowie  czekają  na  możliwość  zakupu 

lecznicy, to są konkretne pieniądze, a dziura w budżecie mniejsza. Już jest czas 

kiedy robi się budżet Gminy na następny rok dlatego zwraca się z pytaniem 

jakie  stawki  podatkowe  zostaną  ujęte  w  budżecie?  Dlaczego  radni  nie 

zatwierdzają wcześniej stawek podatkowych, by na ich podstawie przygotowany 

został budżet, taka powinna być kolejność. Jeżeli okaże się, że radni podniosą 

stawki podatkowe, będą dodatkowe środki, można zrobić coś dodatkowego, lub 

spłacić jakieś długi. Zaproponował, aby w projekcie budżetu podatki zostawić 

na poziomie bieżącego roku, poza rolnym, który jest zmieniany w oparciu o inne 

przepisy. Przypomniał, że kilka miesięcy wcześniej zgłaszał propozycję budżetu 

obywatelskiego,  Burmistrz  wypowiedział  się,  że  jest  zwolennikiem  takiego 

budżetu,  ale  nic  nie  zrobił  w  tym temacie.  Takie  budżety  ma  już  Koszalin 

i Kołobrzeg, może dlatego, że była to jego propozycja nie została wprowadzona, 

a  może dopiero będzie  wprowadzona w roku przyszłym kiedy będą wybory. 

Kiedy  jako  Gmina  przystąpimy  do  tak  ważnej  inicjatywy  jaką  jest  budżet 

obywatelski?  Kiedy  mieszkańcy  będą  mogli  współdecydować  w jaki  sposób 

będą wydawane pieniądze w Gminie? Następnie przedstawił pytanie do Pana 

Piotra Woś Zastępcy Burmistrza Karlina dotyczące sterylizacji kotów, ale nic się 

nie dzieje w tej sprawie, wiadomo, że dla społecznych opiekunów rozdawana 

jest żywność dla kotów, ale okazuje się, że kończą się środki i porcje karmy są 

zmniejszane,  dlatego  prosi  o  informację  na  piśmie  ile  karmy  dostają 

opiekunowie  dla  swoich  podopiecznych,  ile  jest  takich  kotów,  ile  trafiło  do 

weterynarza na zabieg z którym podpisana jest jakaś umowa i jakie są koszty 

karmienia  i  zabiegów.  Dlaczego  przez  Internet  nie  można  zapoznać  się  z 

załącznikami, które dostarczane są do protokołów na sesji, dlaczego jak padają 
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pytania w czasie obrad odpowiedzi nie są wysyłane do wszystkich radnych i czy 

są publikowane na stronach BIP. Przedstawił ulotkę Straży Miejskiej w Karlinie 

bez  podpisu  informująca  o  tym,  że  jeśli  ktoś  nie  ma  na  swoim  budynku 

podświetlonego  numeru  adresu  może  być  ukarany  karą  administracyjną. 

Burmistrz zawsze zwraca uwagę, jeśli ukazują się jakieś ulotki bez podpisu, że 

to brak odwagi osoby która to pisze, na budynku Straży Miejskiej również nie 

ma numeru, a Straż będzie karała mieszkańców za brak. Poprosił o zawrócenie 

uwagi Policji, która dewastuje Karlino, parking w wielu miejscach obok nowej 

komendy jest zniszczony, kostka jest wyrwana w wielu miejscach. Na początku 

sesji rozdał artykuł dotyczący rozwiązania w Drawsku sprawy kanalizacji, małe 

ekologiczne  oczyszczalnie  przydomowe,  które  nie  generują  kosztów  tak  jak 

rurociągi i przepompownie i teraz za bezmyślność niektórych osób płacone są 

wysokie stawki za wodę i ścieki. Dalej nie widać pojemników do selektywnej 

zbiórki śmieci przy Straży Miejskiej, Dorzecza Parsęty, Policji, oświaty. Są dwie 

instytucje,  które  są  na  straży  przestrzegania  prawa,  powinny  wychowywać 

ducha ekologii. Obowiązkiem Gminy jest informowanie o wywozie śmieci, ale 

mieszkańcy  powinni  znać  również  przybliżoną  godzinę  ich  wywozu,  trzeba 

ustalić  mniej  więcej  godzinę,  aby  ludzie  wiedzieli  kiedy  mają  je  wystawić. 

Chciałby  wiedzieć  jaka  jest  skuteczność  uiszczania  opłat  z  tytułu  wywozu 

śmieci i dlaczego, gdy ktoś segreguje śmieci wrzuca się je do jednej śmieciarki, 

tam  gdzie  są  nie  segregowane.  Przypomniał,  że  mówił,  że  jest  to  duże 

obciążenie dla mieszkańców, zwłaszcza dla rodzin wieloosobowych, zgłaszał to 

i prosił, aby pomyśleć i obniżyć stawki dla tych rodzin, ale nic nie zrobiono. 

Poinformował obecnych,  że członkowie Komisji Rewizyjnej  byli  na budowie 

hali sportowej, widzieli  jak niszczone są ściany, pracownik Urzędu nie umiał 

wyjaśnić jaki  jest  powód tych prac,  poprzedni  wykonawca poinformował,  że 

w  czasie  budowy  Burmistrz  był  inicjatorem  tego,  aby  co  chwilę  zmieniać 

i  poprawiać  projekt.  Ponieważ  wymyślono  profesjonalną  kuchnię  i  by  móc 

zmieścić wielki okap trzeba wyburzyć ściany, to są dodatkowe koszty. Z tego 



można  wnioskować,  że  Pan  Burmistrz  jest  również  odpowiedzialny  za 

opóźnienia budowy hali, że ona nie stoi, a drożeje z dnia na dzień. Przypomniał, 

że przed gabinetem Burmistrz wywieszał, że podda się do dymisji, jeśli hala nie 

stanie  w  odpowiednim terminie,  ale  słowa  nie  dotrzymał.  Zwracając  się  do 

Przewodniczącego  Rady  zapytał,  dlaczego  w  planie  prac  nie  ma  punktu 

zatwierdzenia  taryf  na wodę lub informacji  o  tych  taryfach,  czy znowu pięć 

minut przed sesją zostaną dostarczone informacje na ten temat?                        

Ad. 3 

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina odniósł  się  do wypowiedzi  Pana 

Rojewskiego,  mówiąc,  że  z  pisma  i  faktów  oraz  dokumentów  wynika,  że 

urzędnik  w  sprawie  wydania  dowodów  zachował  się  w  sposób  prawidłowy 

zgodnie z § 5 ust. 1 Rozporządzenia Rady Ministrów jest uregulowane komu 

można i na jakiej podstawie wydać dowód osobisty, jest wyraźnie napisane, że 

wniosek  składa  się  osobiście  z  wyjątkiem  osoby  małoletniej,  która  nie 

ukończyła  13  –  tego  roku  życia,  za  którą  wniosek  składają  rodzice  lub 

ustanowieni  przez  sąd  opiekunowie,  albo  jeden  z  opiekunów ustanowionego 

przez sąd poświadczoną za zgodność podpisu przez organ gminy lub notariusza. 

To,  że  urzędnik  konsultował,  czy  konsul  również  jest  osobą  uprawnioną  do 

poświadczenia  nie  jest  wadą.  Zgodnie  z  dokumentami  wniosek  o  wydanie 

dowodów został złożony 9 lipca, a zostały wydane przez Centrum Personalizacji 

Ministerstwa Spraw Wewnętrznych w dniu 13 lipca, a odbiór 26 lipca 2012 r. 

Podkreślił, że jeśli ktokolwiek jest niezadowolony ze sposobu załatwiania spraw 

w Urzędzie,  to powinien w trybie  natychmiastowym i  pilnym zgłosić  się  do 

kierownictwa  Urzędu.  W tej  sprawie  nikt  się  nie  zgłosił.  Stwierdził,  że  Pan 

Piłkowski  poruszył  bardzo  wiele  kwestii,  przypomniał,  że  na  ostatniej  sesji 

poprosił Panią Jaguścik o dostarczenie do Urzędu spisanych skarg i uwag, aby 

można  się  było  do  nich  odnieść  merytorycznie  i  konkretnie,  ale  do  dnia 
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dzisiejszego  takiego  wystąpienia  nie  złożyła.  Jeśli  chodzi  o  ,,święte  prawo 

własności”  nie  powinno  naruszać  zasad  współżycia  społecznego.  Jeśli 

wystąpienie zostanie złożone na piśmie, zostanie także udzielona merytoryczna 

odpowiedź.  Jeśli  chodzi  o  sprzedaż  mienia  wiadomo  jak  jest  planowana  w 

budżetach i jakie jest wykonanie. Wszystkie zadania zaplanowane do realizacji 

są  wykonywane,  jeśli  nie  ma  możliwości  sfinansowania  zadania  dochodem 

majątkowym pochodzącym ze  sprzedaży mienia,  jest  to  finansowane innymi 

dochodami  lub dotacjami  zewnętrznymi.  Plan  inwestycyjny jest  realizowany, 

chociaż  ulega  modyfikacji,  czy  przesuwane  są  terminy  realizacji  na  rok 

następny.  Jako Burmistrz  mógłby żyć  sobie  o  wiele  spokojniej,  gdyby Rada 

uchwaliła  podatki,  na  podstawie  których  byłby  przygotowany  i  uchwalony 

budżet, bez próby znalezienia dodatkowych środków, rzeczy które dają szanse 

na  zdobycie  dotacji  zewnętrznych,  ale  jest  wiele  postulatów  płynących 

z  różnych  stron.  Pan  Piłkowski  proponuje,  aby  zamiast  środki  pochodzące 

z mandatów wydawać na remonty dróg w Gminie, wybudować rondo na drodze 

krajowej, priorytetem są kwestie związane z drogami gminnymi, a jest jeszcze 

wiele do zrobienia, chociaż jest perspektywa, aby w ciągu kilku najbliższych lat 

ten problem rozwiązać. Podkreślił, że od wielu lat najpierw uchwalane są przez 

Radę  podatki,  a  dopiero  potem  budżet.  Zgodnie  z  przepisami  propozycje 

wychodzą  od  organu  wykonawczego,  czyli  Burmistrza,  a  Rada  ma  swoje 

określone ustawą kompetencje i może w tym zakresie decydować. Potwierdził, 

że  jest  zwolennikiem budżetu  obywatelskiego  i  poinformował  obecnych,  że 

Kołobrzeg  nie  ma  budżetu  obywatelskiego  i  nie  powinno  się  wprowadzać 

nikogo w błąd. Dziś budżet obywatelski w najbliższej okolicy ma tylko Koszalin 

i go realizuje, a w Kołobrzegu są zapowiedzi na rok przyszły. Była dyskusja na 

temat budżetu obywatelskiego w Gminie Karlino i ma on wielu zwolenników, 

a w przyszłorocznym budżecie zostanie wskazana kwota na realizację takiego 

budżetu,  a  równolegle,  a  nawet  wcześniej  będzie  przedstawiona  propozycja 

uchwały w tej kwestii. Projekt uchwały przygotowany przez Pana Piłkowskiego 



w takim kształcie jest nie do przyjęcia w opinii radcy prawnego, ale myśli, że na 

sesję  listopadową  zostanie  przygotowana  konkretna  propozycja  uchwały, 

a w grudniu uchwalając budżet będzie można pokazać określoną kwotę. Jeśli 

chodzi o ulotkę, pomimo, iż nie było podpisu wiadomo, że sygnowała to Straż 

Miejska i nie chodzi o ukaranie kogokolwiek, a jest to informacja także dla nich 

samych.  Kwestię  godzin  wywozu  śmieci  warto  przemyśleć,  ale  musi  to  być 

skonsultowane z przewoźnikiem, jednak kiedy wie się, iż następnego dnia będą 

odbierane śmieci, można wystawić pojemnik wieczorem poprzedniego dnia. Co 

do częstotliwości, to rzadkością jest wywożenie w takich gminach jak Gmina 

Karlino  śmieci  dwa  razy  w  tygodniu.  Obniżenie  stawek  dla  rodzin 

wielodzietnych,  nie  jest  to  możliwe  na  podstawie  ustawy  o  gospodarce 

odpadami, były prowadzone analizy, ale nie jest to możliwe. Uda się to zrobić, 

jeśli zostanie podjęta uchwała w sprawie karty dużej rodziny, wprowadzającej 

różnego  rodzaju  ulgi  związane  z  rodzinami  wielodzietnymi  w  kwestii 

korzystania z różnych usług publicznych, dodał, że myśli, iż obniżka za śmieci 

też będzie możliwa. Taryfy i wysokość cen za wodę i ścieki w przypadku Gminy 

Karlino nowe inwestycje zwłaszcza w przemyśle i rozmowy z firmą HOMANIT 

spowodują,  że  będzie  więcej  produkowanej  wody  i  więcej  odprowadzanych 

ścieków, co przyczyni się do obniżenia ceny w 2014 roku dla mieszkańców. 

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że 

nie wie, iż coś się zmieniło w kwestii taryf za wodę i ścieki, ale kilkakrotnie 

mówiono, że Rada zatwierdza taryfy, nie ma potrzeby ujmowania tego w planie 

sesji Rady, jest na to określony czas i taki punkt znajdzie się w porządku obrad 

sesji. Jeśli chodzi o załączniki do protokołów serwer nie jest tak pojemny, żeby 

zamieszczać  wszystko  co  jest  załączone  w wersji  papierowej,  jeśli  ktoś  jest 

zainteresowany,  to  cały  protokół  jest  do  wglądu  w  Biurze  Rady,  również 

w postaci zapisu dźwiękowego.  

Pan Bogdan Piłkowski  Radny Rady  Miejskiej  w Karlinie  powiedział,  że 
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powinien  być  zapis  w  protokole,  że  takie  informacje  są  załącznikiem  do 

protokołu  i  są  do wglądu w Biurze  Rady.  Kiedy w trakcie  sesji  zadane jest 

pytanie, to osoba, która uzyskała odpowiedź zna jej treść, ale pozostali radni nie. 

Jeśli chodzi o śmieci na jednej z sesji Pani Ryndziewicz przekazała dokumenty, 

że  czegoś  nie  opłaca  się  robić,  tak  jak  stworzenie  jakiegoś  punktu,  by  móc 

handlować odpadami, udostępnił artykuł z ,,Angory” ,,Ludzie kradną śmieci”, są 

takie miasta i gminy, gdzie opłaca się kraść śmieci, na przykład makulaturę spod 

domów i ją sprzedawać. W tej Gminie się to nie opłaca, a opłaca się stawiać 

turbiny, którym niedługo skończy się gwarancja.

Pan  Jan  Rojewski  powiedział,  że  wniosek  o  wydanie  dowodów nie  został 

przyjęty i to on konsultował zaświadczenie konsula, a nie pracownik Urzędu, ta 

Pani od razu stwierdziła, że ten dokument jest niekompletny, bo konsul nie ma 

takich uprawnień.     

Ad. 4

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina  wręczył wraz z Przewodniczącym 

Rady Miejskiej Panem Piotrem Gwóźdź nagrody dla zawodniczek i rodziców 

drużyny  dziewcząt  ,,Gimnazjum  Karlino”  biorących  udział  w  IV  Turnieju 

o Puchar Premiera Donalda Tuska ,,Orlik 2013” oraz podziękowania na ręce 

dyrektorów szkół do których uczęszczają zawodniczki. 

Pan  Andrzej  Maciejewski  Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w  Karścinie 

pogratulował zawodniczkom sukcesu, podziękował także za zauważenie wkładu 

Szkoły Podstawowej w Karścinie. Przypomniał, że kiedy w 2009 roku mówił 

o  tym,  że  dziewczyny  zaczynają  grę  w piłkę  część  radnych  się  uśmiechała, 

a efekty tej gry widać już od paru lat.     

Następnie  Pan  Waldemar  Miśko przedstawił  informację  na  temat 

sprawozdania  Burmistrza  Karlina  o  pracy  w  okresie  międzysesyjnym,  która 



wraz z informacją z wykonania uchwał Rady Miejskiej  została załączona do 

protokołu.  Najważniejsze  sukcesy  sportowe,  które  miały  miejsce  w ostatnim 

czasie to jest złoty i srebrny medal Mistrzostw Świata Bokserek, a całą drużynę 

reprezentacji Polski przygotowywał trener Pan Tomasz Różański, który został 

uznany  za  jednego  z  najlepszy  trenerów  tych  Mistrzostw.  Na  dwanaście 

bokserek reprezentacji  Polski zdobyto sześć medali,  dwa złote,  jeden srebrny 

i  trzy  brązowe.  Są  również  sukcesy  zapaśników,  młody  stosunkowo  klub 

sportów walki w którym ćwiczy młodzież i dzieci, zawodnicy uczestnicząc pod 

koniec  września  w  Krotoszynie  na  Międzywojewódzkich  Mistrzostwach 

Młodzików  zdobyto  dwa  brązowe  medale,  startowało  stu  dwudziestu  trzech 

zawodników z czterech województw, 4 – 5 października w Poznaniu odbyły się 

Międzywojewódzkie  Mistrzostwa  Województw,  gdzie  klub  zajął  czwarte 

miejsce na osiemnaście startujących klubów, a zawodnicy osiągnęli następujące 

wyniki  dwa  pierwsze  miejsca,  jedno  drugie  i  dwa  siódme.  W tych  samych 

dniach  odbyły  się  mistrzostwa  w  stylu  wolnym,  gdzie  klub  zajął  jedenaste 

miejsce na dwadzieścia dwa kluby startujące, zawodnicy zdobyli jedno pierwsze 

miejsce,  drugie,  siódme,  dziewiąte,  jedenaste  i  piętnaste.  Podkreślił  pracę 

trenera, który od niedawna trenuje zawodników klubu, dzięki czemu można się 

spodziewać dalszych sukcesów i dobrych wyników zawodników. Poinformował, 

że  na  zaproszenie  przyjechał  Prezes  Związku  Bokserskiego,  który  w trakcie 

dwóch dni wizyty obejrzał infrastrukturę, czyli Regionalne Centrum Turystyki 

i Sportu i w najbliższych dniach Gmina Karlino wystąpi do Polskiego Związku 

Bokserskiego,  aby w przyszłości  w Karlinie  utworzyć Centrum Przygotowań 

Olimpijskich dla polskich bokserów oraz, by w przyszłym roku mogła się odbyć 

w tym obiekcie impreza bokserska o randze międzynarodowej, mają być dwa 

mecze i  jeden z nich ma się  odbyć w Karlinie.  Została  podpisana i  wydana 

decyzja  komisji  europejskiej  na  drugą  fazę  dużego  projektu  wodno  –

kanalizacyjnego, chodzi o Region Szczecinek i jeśli wszystko pójdzie dobrze, to 

do  końca  tego  roku  lub  na  początku  następnego  będzie  można  cały  projekt 
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rozliczyć  i  zakończyć  w  sensie  dokumentacyjnym.  Ważną  informacją  jest 

oddanie  do  użytku  budynku komunalnego,  pierwszego  po ponad dwudziestu 

latach, chociaż trzeba pamiętać, że od końca lat dziewięćdziesiątych zbudowano 

sto siedemdziesiąt osiem lokali TBS. Rozpoczyna się duży program, budowy 

i oprócz budynku na 4 Marca kolejnych osiem budynków komunalnych będzie 

budowanych  przy  ulicy  Moniuszki  –  Koszalińskiej,  czyli  obok  sklepu 

,,Biedronka”  i  padła  konkretna  deklaracja  ze  strony  właściciela  firmy 

HOMANIT, Pana Homana, który zadeklarował podczas jednego ze spotkań, że 

przez osiem lat dołoży do budowy mieszkań komunalnych czterysta pięćdziesiąt 

tysięcy,  oprócz  tego  również  przez  osiem  lat  pięćdziesiąt  tysięcy  będzie 

przekazywał na rzecz Klubu KSW ,,Róża Karlino” i będą to środki przekazane 

na  wsparcie  najzdolniejszych  bokserów  z  tego  klubu  i  na  jego  działalność. 

Warto to docenić, ponieważ są to działania bardzo rzadko spotykane. Dodał, że 

zarówno  Zarząd  firmy  HOMANIT,  jak  też  jej  właściciel  podkreśla  wysoką 

jakość załogi, która w Karlinie pracuje i że sukcesy firmy i ogromne inwestycje 

nie byłyby możliwe gdyby nie załoga. Dwa lata temu były dyskusje w firmie na 

temat  inwestycji,  wiadomo dziś,  że budowana jest  kolejna  hala  gdzie  będzie 

kolejna  produkcja  i  miejsca  pracy,  był  też  pomysł  zbudowania  tartaku, 

pierwotne miejsce to Krosno Odrzańskie,  w tej  chwili  jest  decyzja,  że tartak 

będzie  w  Karlinie.  Następnie  poinformował  obecnych,  że  jest  już  decyzja 

Zarządu  Województwa  o  przyznaniu  czterech  milionów  złotych  na  budowę 

Regionalnego  Centrum  Turystyki  i  Sportu  z  Regionalnego  Programu 

Operacyjnego,  czyli  z  funduszy  unijnych.  Została  ogłoszona  już  lista 

indykatywna i jeśli  się okaże,  że w trakcie przetargów będą oszczędności na 

innych  inwestycjach,  to  można  liczyć  na  kolejne  środki,  jakie  i  w  jakiej 

wysokości  na  dzień dzisiejszy  trudno powiedzieć.  Poinformował  również,  że 

Pani  Barbara Świeczka Sołtys Sołectwa Zwartowo otrzymała trzecią nagrodę 

w  konkursie  Lider  Pomorza  Zachodniego,  który  kierowany  był  właśnie  do 

liderów  na  terenie  wiejskim,  gratulując  laureatce  powiedział,  że  byłby 



szczęśliwy gdyby był to powód dla innych do naśladowania. 

Pani  Barbara  Świeczka  Sołtys  Sołectwa  Zwartowo  podziękowała  osobom 

które  przyczyniły  się  do  jej  sukcesu,  dodała,  że  jest  jej  bardzo  miło,  jest 

wzruszona i uważa, że wiele innych osób bardziej zasługuje na to wyróżnienie, 

jak  Pani  Emilia  Filipowicz,  Pan  Franciszek  Nadziejko  i  Jan  Podsiadło, 

podziękowała również Burmistrzowi Panu Waldemarowi Miśko. 

Pan  Waldemar  Miśko  dodał,  że  zgłoszone  zostały  trzy  kandydatury, 

konkurencja była bardzo mocna i trzeba się cieszyć, że sołtys z Gminy Karlino 

zajął trzecie miejsce.  

Pani  Emilia  Filipowicz  Kierownik  Referatu  Promocji  i  Współpracy 

z Zagranicą w Urzędzie Miejskim w Karlinie  powiedziała, że dla niej jako 

urzędnika  przygotowanie  takiego  wniosku  było  formalnością,  a  Pani  Basia 

zasłużyła sobie na to, wystarczyło tylko wypisać jej dokonania. 

Pan Daniel Wach Dyrektor Zespołu Szkół w Karlinie podkreślił, że drużyna 

piłkarska  dziewcząt  nosiła  nazwę  ,,Gimnazjum  w  Karlinie”  i  zdecydowana 

większość tych dziewcząt chodzi do pierwszej klasy sportowej, dlatego można 

powiedzieć,  że  pomysł  stworzenia  takiej  klasy  był  strzałem  w  dziesiątkę, 

podkreślił,  że  trenerzy  tych  dziewcząt  także  zostaną  docenieni.  Następnie 

zaprezentował koszulkę z autografami sportowców i polityków i wyjaśnił,  że 

Dzięki  temu,  że  dziewczyny  wywalczyły  miejsce  w  finale  krajowym  grupa 

kibiców,  rodziców i  uczniów szkoły  mogła  być  w  Warszawie  i  było  to  dla 

wszystkich uczestników bardzo duże wydarzenie.   

Burmistrz  Karlina  Pan  Waldemar  Miśko  podziękował  także  za  pomysł 

wyjazdu kibiców i transport Pani Teresie Plichta – Lessnau i Iwonie Wysockiej – 

Chudziak.

Pan Bogdan Piłkowski  Radny Rady  Miejskiej  w Karlinie  powiedział,  że 

HOMANIT  obiecuje  czterysta  pięćdziesiąt  tysięcy  złotych  rocznie 
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i przypomniał, że dwa lata temu Burmistrz mówił, iż HOMANIT będzie brał sto 

metrów  sześciennych  wody  dziennie,  a  ile  jej  biorą  faktycznie?  Najpierw 

powinny być pokazane pieniądze, a nie opowiadane bajki. HOMANIT miał też 

odprowadzać ścieki i był to powód według którego została obniżona cena wody 

o cztery złote, nic takiego nie było, a radni powinni być rzetelnie informowani. 

Dodał,  że  rzeczywiście  sprawdził  w  Internecie  i  Kołobrzeg  nie  ma  jeszcze 

budżetu obywatelskiego.   

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina stwierdził, że Pan Piłkowski często 

mówi o rzeczach które są nieweryfikowalne i trudno to zrobić od razu, a potem 

się z niektórych wycofuje. Błotem łatwo obrzucić, a to co często Pan Piłkowski 

podkreśla,  czyli  między  innymi  kwestie  Centrum  Sportu  i  Turystyki,  na 

podsumowania  przyjdzie  czas  i  wówczas  te  wszystkie  wypowiedzi  zostaną 

w skrócie zaprezentowane, a potem przedstawione będą wszystkim fakty, a nie 

tylko  opowieści.  Jeśli  chodzi  o  wodę  i  ścieki  na  sesji  listopadowej  zostaną 

przedłożone  stosowne  projekty  uchwał,  zgodnie  z  procedurą  i  przepisami. 

Przypomniał,  że  jedyną kompetencją  Rady  jest  zatwierdzenie  taryf  albo  nie, 

Rada nie ma kompetencji ich weryfikacji, tylko wójt, burmistrz lub prezydent.    

Ad. 5

Pan  Tomasz  Rusiecki  Dyrektor  Wioski  Dziecięcej  SOS  w  Karlinie 

przedstawił informację oraz prezentację multimedialną na temat Programu SOS 

Wiosek Dziecięcych Karlino (informację załączono do protokołu).

  

Ad. 6

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  Pan  Gwóźdź  powiedział,  że 

pełną  informację  na  temat  oświadczeń  majątkowych  pochodzącą  od 

Naczelników  Urzędów  Skarbowych  radni  otrzymali  w  materiałach  na  sesję 



i  zaprezentował  przygotowaną  przez  siebie  informację  na  temat  oświadczeń 

majątkowych  złożonych  przez  radnych  do  przewodniczącego  (załączono  do 

protokołu).  

Pani  Danuta  Piwowarczyk  Sekretarz  Urzędu  Miejskiego  w  Karlinie 

przedstawiła  informację  na  temat  oświadczeń  majątkowych  złożonych  do 

Burmistrza Karlina ( załączono do protokołu). 

Ad. 7

Pani  Teresa  Plichta  –  Lessnau  Dyrektor  Zakładu  Oświaty  w  Karlinie 

przedstawiła  wprowadzenie  do  prezentacji  multimedialnej  o  stanie  realizacji 

zdań  oświatowych  za  rok  ubiegły  przez  szkoły  podstawowe,  Zespół  Szkół 

i  przedszkole  na  terenie  Gminy  Karlino  (informacja  pisemna  załączona  do 

protokołu).

Pani Beata Pawlik Dyrektor Szkoły Podstawowej w Karlinie  przedstawiła 

informację na temat kierowanej przez siebie placówki. 

Pani  Małgorzata  Kolicka  -  Gładysz  Dyrektor  Szkoły  Podstawowej 

w Daszewie przedstawiła informację na temat kierowanej przez siebie placówki. 

Pan  Andrzej  Maciejewski  Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w  Karścinie 

przedstawił informację na temat kierowanej przez siebie placówki. 

Pani Maria Pałka Dyrektor Szkoły Podstawowej w Karwinie  przedstawiła 

informację na temat kierowanej przez siebie placówki. 

Pan  Daniel  Wach  Dyrektor  Zespołu  Szkół  w  Karlinie  przedstawiła 

informację na temat kierowanej przez siebie placówki. 

Pani  Grażyna  Borkowska  Dyrektor  Przedszkola  Miejskiego  i  Żłobka 

w Karlinie przedstawiła informację na temat kierowanej przez siebie placówki. 

Pani Teresa Plichta – Lessnau dodała, że od miesiąca października w Małych 
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Przedszkolach, w klasach ,,0”, w Przedszkolu są prowadzone bezpłatne zajęcia 

z rytmiki i języka angielskiego. 

Pan  Bogdan  Piłkowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  stwierdził,  że 

w  tabeli  Zespół  Szkół  w  Karlinie  są  złe  wyliczenia  procentowo  wyliczonej 

średniej  z  egzaminów  z  języka  angielskiego  oraz  języka  niemieckiego 

podstawowego,  podkreślił,  że  jeśli  chodzi  o  język  niemiecki  rozszerzony  to 

uzyskany wynik jest najlepszy w województwie i powiecie, jest to duży sukces. 

Analizując  całą  tabelę,  jest  osiem kategorii,  pięć  razy  jest  powyżej  średniej 

powiatu,  cztery  razy  na  pierwszym miejscu  jak  Miasto  Białogard,  z  Gminą 

Białogard wynik jest za każdym razem lepszy, a w Tychowie jest sześć razy 

lepiej.  

Pan Jan Korzeniowski Radny Rady Powiatu Białogardzkiego  zwrócił  się 

z pytaniem dotyczącym dużej liczby dzieci dojeżdżających z Wioski Dziecięcej 

SOS do Szkoły w Daszewie,  czyj  to  pomysł,  na czym ma polegać,  jakie są 

koszty ekonomiczne?

Pan  Tomasz  Rusiecki  wyjaśnił,  że  to  trwa  od  kilku  lat,  wynikało  to 

z inicjatywy Wioski Dziecięcej SOS i doświadczeń kolegów z innych Wiosek, 

kiedy  w  dużej  placówce  dzieci  funkcjonowały  gorzej,  po  przeniesieniu  do 

mniejszej okazywało się, że jest lepiej i po konsultacji ze Szkołą w Daszewie 

znaleziono  takie  rozwiązanie.  Ponieważ  to  się  sprawdzało,  kiedy  przyszły 

następne dzieci podjęto decyzję, aby uczęszczały one do Szkoły w Daszewie. 

Podkreślił,  że  opiekun  prawny  jakim  jest  Mama  SOS  ma  główną  decyzję 

w  wyborze  szkoły.  Jeśli  chodzi  o  transport,  transport  gminny  i  tak  jest 

zorganizowany, również te dzieci są przewożone transportem gminnym i nie ma 

dodatkowych kosztów.

Pan Jan Korzeniowski  podziękował  za wypowiedź i  dodał,  że  jest  to tylko 

potwierdzenie,  że  mniejsza  liczba  uczniów  w  klasach,  to  wyższy  poziom 

nauczania. 



Ad. 8a

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Karlino na 2013 rok. 

Komisja  Rewizyjna  negatywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały,  pozostałe 

komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.

Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie zwróciła się 

z  pytaniem  dotyczącym  zmniejszenia  dochodów  z  tytułu  najmu  składników 

majątkowych  na  przystani  wodnej.  Zaplanowano  w  budżecie  dochody 

w wysokości 18 000,00zł, obecnie jest zmniejszenie o taką kwotę, stwierdziła, 

że to wygląda tak, jakby z przystani  kajakowej nie było żadnych dochodów, 

poprosiła  o  wyjaśnienie  tej  sytuacji,  zwłaszcza,  że  Burmistrz  na poprzedniej 

sesji  mówił  o  zorganizowanym  międzynarodowym  spływie  kajakowym. 

Następnie zwróciła się do Pani Skarbnik z pytaniem dotyczącym zmniejszenia 

dochodów  z  tytułu  mandatów  karnych  wystawianych  przez  Straż  Miejską, 

z uzyskanych informacji wynika, że na dzień 22 października br. z mandatów 

zebrano  około  3 300 000,00zł,  do  końca  roku  pozostały  dwa  miesiące, 

planowano kwotę 7 000 000,00zł, to wynika, że brak jest około 3 500 000,00zł, 

a proponowane jest zmniejszenie z tego tytułu w wysokości tylko 200 000,00zł? 

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Karlino  odpowiedział,  że  od  dawna 

wiadomo, że dochody z tytułu mandatów nie zostaną wykonane, obecnie jest to 

pierwszy  krok  mający  na  celu  zmniejszenie  zarówno  dochodów,  jak  też 

wydatków, ale patrząc na wykonanie dochód z tego tytułu zamknie się kwotą 

pomiędzy 4 000 000,00 a 4 500 000,00zł, ale kolejne propozycje zmniejszenia 

dochodów, zwiększenia dochodów zostaną przedstawione na sesji listopadowej.

Pani  Iwona Wysocka – Chudziak Kierownik Referatu  Sportu,  Turystyki 

i Rekreacji w Urzędzie Miejskim w Karlinie  jeśli chodzi o przystań to była 

pomyłka, ponieważ wskazane były dochody z najmu lub dzierżawy, nie ma tam 
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dzierżawy ani najmu, a chodzi tylko o udzielaną usługę i w tym roku są dochody 

z  tego  tytułu.  Jeśli  chodzi  o  zorganizowany  spływ  o  którym  mówiła  Pani 

Korzeniowska,  jaka  to  była  kwota  zostanie  przekazana  informacja  po 

sprawdzeniu,  ale  są  też  dochody  z  kajaków  nie  tylko  spływu 

międzynarodowego, są też osoby prywatne, szkoły korzystające również z pola 

namiotowego.      

Pani Krystyna Granat Skarbnik Gminy Karlino potwierdziła, że wpływy są, 

ale znajdują się w usługach, a nie dzierżawach, dlatego je zmniejszono, dodała, 

że  pytanie miało  być złożone na piśmie,  takie  pismo nie wpłynęło i  dlatego 

odpowiedź nie była przygotowywana.   

Pani  Tamara  Korzeniowska  stwierdziła,  że  pytanie  zostało  przekazane  na 

piśmie  na  posiedzeniu  Komisji  Rewizyjnej  i  zostało  przekazane  dla  Pani 

Kierownik Referatu Sportu.

Pani  Iwona  Wysocka –  Chudziak  wyjaśniła,  że  pytanie  otrzymała  w dniu 

wczorajszym, ale zostanie przygotowana szczegółowa informacja ile zarobiono 

na przystani ,,Wodnik”. 

Pani  Tamara  Korzeniowska  poprosiła  tylko  o  wyjaśnienie  co  zostało 

zaplanowane w kwocie 18 000,00zł, a nie zostało wykonane?

Pani Wysocka – Chudziak odpowiedziała, że nie wie, ponieważ z tytułu najmu 

i dzierżawy nie planowała żadnych dochodów, tylko z tytułu usług. 

Pani Krystyna Granat dodała, że przy informacji zostanie podane również co 

zaplanowano i co wpłynęło do budżetu.

Radna Rady Miejskiej w Karlinie Pani Korzeniowska powiedziała, że jeśli to 

było w innym paragrafie, to powinna być zmiana, że się zwiększają dochody. 

Pani Granat stwierdziła, że te dochody znajdują się w usługach i o to zostanie 

uzupełniona informacja.  

Pani  Iwona Wysocka – Chudziak Kierownik Referatu  Sportu,  Turystyki 



i Rekreacji powiedziała, że w pytaniu Pani Korzeniowska prosiła o informację 

na  temat  stawek  w  2012  i  2013  roku,  jest  to  przygotowane  i  zostanie 

przekazane. 

Pan  Bogdan Piłkowski  Radny Rady  Miejskiej  w Karlinie  powiedział,  że 

informacja na temat wpływów z tytułu mandatów została przekazana,  ale ile 

zostało  wystawionych,  takiej  informacji  nie  otrzymał.  Zwracając  się  do Pani 

Wysockiej  –  Chudziak  stwierdził,  że  powinna  wziąć  wzór  od  Pani  Butrym 

Dyrektora KOK w jaki  sposób ona przygotowuje  sprawozdanie  z wydatków. 

Radni  nie  otrzymują  informacji  co się  dzieje,  jakie  są  wpływy,  wydatki,  nie 

można tego porównać do lat poprzednich.  

Pani Iwona Wysocka – Chudziak  odpowiedziała, że już w roku poprzednim 

wyjaśniała, że nie jest kierownikiem jednostki budżetowej, tylko referatu i jest 

zobowiązana  do  złożenia  sprawozdania  Pani  Skarbnik  i  znajduje  się  to 

w ogólnym sprawozdaniu Urzędu. 

Skarbnik  Gminy  Karlino  Pani  Granat  powiedziała,  że  w  informacji 

przekazanej Pani Korzeniowskiej jest również liczba wystawionych mandatów, 

a jest do dwadzieścia dwa tysiące, na kwotę 3 275 430,00zł. 

Pani Korzeniowska odpowiedziała, że informacja która została przekazana na 

posiedzeniu  Komisji  Rewizyjnej  dotyczyła  tylko  wysokości  wpływów 

z mandatów.

Pan Piłkowski  powiedział,  że  dlatego  prosi,  aby  drogą  mailową  odpowiedź 

trafiała do wszystkich radnych.

Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 2 radnych było przeciwnych, 

3  wstrzymało  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania  uchwała 

Nr XXXIX/410/13 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 
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Ad. 8b

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  wieloletniej  prognozy  finansowej  Gminy 

Karlino na lata 2013 – 2025. 

Komisja  Rewizyjna  negatywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały,  pozostałe 

komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.

Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 2 radnych było przeciwnych, 

3  wstrzymało  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania  uchwała 

Nr XXXIX/411/13 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 

Ad. 8c

Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Szczecinie  w  wysokości 

159 602,34zł  na  realizację  zadania  ,,Wykonanie  instalacji  fotowoltaicznej 

zlokalizowanej na dachu budynku hali widowiskowo – sportowej w Karlinie. 

Komisja  Rewizyjna  negatywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały,  pozostałe 

komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.

Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie powiedziała, 

że jest to projekt uchwały procedowany na poprzedniej sesji we wrześniu, ale 

uchwała nie została podjęta. Następnie ukazał się artykuł w ,,Wieściach Karlina” 

i pytanie Burmistrza cyt. ,,czy to jest brak kompetencji, złośliwość, czy …, jaki 

jest  jeszcze  inny  powód  takiego  zachowania?”  i  odpowiedziała,  że 

najważniejszym powodem odrzucenia tej uchwały to dbałość o finanse Gminy. 

Pożyczka ta ma być wykorzystana na wykonanie instalacji fotowoltaicznej na 

dachu  budynku  hali  widowiskowo  –  sportowej  w  Karlinie,  a  w  SIWZ  na 

dokończenie  hali  jest  taka  inwestycja,  następnie  przypomniała,  że  w  maju 

podjęta  została  uchwała  w sprawie  emisji  obligacji  na  tę  inwestycję  łącznie 



z  ogniwami  fotowoltaicznymi  na  kwotę  9 200 000,00zł.  Jeżeli  zmieniane  są 

zasady  finansowania  inwestycji,  to  jednocześnie  obniżana  jest  wysokość 

kredytów  podjętych  wcześniej  o  tę  samą  kwotę,  to  w  obecnej  sytuacji 

jednocześnie  powinna  zostać  zmieniona  uchwała  dotycząca  obligacji 

o 160 000,00zł, a tego nie ma. W prognozie długoterminowej limitu wydatków 

jest pozycja w której bierze udział Dorzecze Parsęty i tam też jest zadanie, które 

nazywa się ogniwa fotowoltaiczne w hali sportowej w Karlinie, a jest to odrębna 

inwestycja, czy to jest zadanie dublowane, czy odrębne i dodatkowe ogniwa? 

Przypomniała,  że  w  tym  roku  podjęte  zostały  trzy  uchwały  dotyczące 

zaciąganych kredytów przez Gminę Karlino na łączną kwotę 12 949 000,00zł, 

w  prognozie  długoterminowej  jest  zapisana  kwota  kredytów  i  pożyczek 

12 782 000,00zł, to jest około 160 000,00zł więcej już, nie licząc dodatkowej 

uchwały i wszystkie są w realizacji, albo są zrealizowane.   

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Karlina  odpowiedział,  że   jeśli  chodzi 

o zapisy dotyczące ogniw, to w ramach projektu Związkowego planowane jest 

zrealizowanie  ogniw  na  hali  sportowej  ale  w  starej  z  Mechanizmów 

Szwajcarskich. Nie jest tak, że są środki z obligacji na montaż ogniw i na to 

samo zadanie  jest  brany drugi  kredyt.  Na dziś  nie  można zmniejszyć  kwoty 

z obligacji nie mając podjętej uchwały o planowanym kredycie z Wojewódzkie 

Funduszu  Ochrony  Środowiska,  po  drugie  jest  to  propozycja  zmniejszenia 

kosztów  obsługi  kredytu,  a  planowane  jest  także  wzięcie  dotacji 

z Wojewódzkiego Funduszu. Oprocentowanie na dzień dzisiejszy w przypadku 

obligacji  to  5,1%,  a  pożyczka  z  Wojewódzkiego  Funduszu  jest  3,7%,  może 

różnica jest niewielka, ale jest to dbałość o interes Gminy i chęć zmniejszenia 

zadłużenia dla budżetu, dodatkowo w przypadku pożyczki istnieje możliwość 

umorzenia jej w wysokości 30%. 

Pani Tamara Korzeniowska  zwracając się do Pani Skarbnik powiedziała, że 

nie  otrzymała  odpowiedzi  na  pytanie,  że  podjęte  i  realizowane  w tym roku 
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uchwały  to  kwota  kredytów,  pożyczek  i  obligacji  12 949 000,00zł, 

a w prognozie długoterminowej 12 782 000,00zł, a dojdzie jeszcze dodatkowo 

159 000,00zł, więc będzie kwota ponad 13 000 000,00zł.

Pani  Krystyna  Granat  odpowiedziała,  że  159 000,00zł  już  się  znajduje 

w  kwocie  ponad  12 000 000,00zł,  9 200 000,00zł  było  obligacji,  a  kwota 

3 623 702,00zł to był kredyt pod środki z Unii Europejskiej, z tego kredytu już 

część została spłacona, bo rozliczone zostało zadanie droga do strefy i kredytu 

jest o 800 000,00zł mniej, dziś na sesji jest kolejna spłata 111 000,00zł, bo jest 

zmniejszenie. Nie można tylko sumować, ponieważ są zmiany, które w ciągu 

roku zaszły, jest to zgodne z programem komputerowym Ministerstwa Finansów 

i gdyby były jakieś nieprawidłowości RIO natychmiast uchyliłoby taką uchwałę. 

Obligacje,  kredyt  pod środki unijne i  dwie pożyczki,  ale minus zmniejszenie 

o rozliczone środki, spłacony kredyt, należy brać pod uwagę plus i minus.

Radna Rady Miejskiej w Karlinie Pani Korzeniowska zapytała, czy według 

Pani  Skarbnik  spłaty  kredytów  mieszczą  się  w  pozycji  kredyty,  pożyczki, 

a spłaty kredytów są przecież w rozchodach, a nie w przychodach?  

Pani Krystyna Granat odpowiedziała, że zmniejsza się kwota kredytów która 

została zaciągnięta, przychody są o tę kwotę mniejsze, o 800 000,00zł jest już 

mniej  z  tytułu  rozliczonego  kredytu,  gdzie  zostały  już  zwrócone  środki  po 

rozliczeniu  zadania,  dodała,  że  rozmowa  dotyczy  przychodów,  a  spłaty  są 

w rozchodach. Następnie zaproponowała Pani Korzeniowskiej spotkanie w celu 

omówienia wątpliwości.    

Pan  Bogdan  Piłkowski  zapytał,  jakie  są  oszczędności  dla  Gminy,  że  stoją 

mikroturbiny koło szkoły w Karwinie i w Przedszkolu? Pewne rzeczy się robi, 

wydaje się pieniądze, nie korzysta się, a niedługo miną gwarancje.

Przewodniczący  Rady  Pan  Piotr  Gwóźdź  podkreślił,  że  zobowiązania 

finansowe przechodzą bezwzględną większością głosów obecnych na sesji, czyli 

w dniu dzisiejszy siedem głosów za podjęciem uchwały. 



Za  podjęciem  uchwały  głosowało  7  radnych,  2  było  przeciwnych, 

4  wstrzymało  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania  uchwała 

Nr XXXIX/412/13 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 

Ad. 8d

Projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości  położonej na terenie miasta 

Karlino – obręb 0004,  oznaczonej  w ewidencji  gruntów jako działka  430/30 

o  pow.  0,0460ha  w  drodze  bezprzetargowej,  na  poprawę  warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej.

Wszystkie stałe komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.

W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XXXIX/413/13 

została podjęta. 

Ad. 8e

Projekt uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie zasad udzielania i rozmiaru 

obniżek  tygodniowego  wymiaru  zajęć  dydaktycznych,  wychowawczych 

i  opiekuńczych  nauczycielom  pełniącym  stanowiska  kierownicze  oraz 

przyznawania  zwolnień  od  obowiązku  realizacji  tych  zajęć  w  szkołach 

prowadzonych przez Gminę Karlino.

Wszystkie komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

W  wyniku  jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  radnych  uchwała 

Nr XXXIX/414/13 została podjęta. 

Ad. 8f
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Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Karlino.

Wszystkie komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  Pan  Gwóźdź  dodał,  że  radni  w  dniu  dzisiejszym 

otrzymali poprawioną wersję programu z uwagami zgłoszonymi przez Radnego 

Pana Bogdana Piłkowskiego.

Za  podjęciem  uchwały  głosowało  12  radnych,  1  był  przeciwny, 

nie  było  wstrzymujących  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania 

uchwała Nr XXXIX/415/13 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 

Ad. 8g

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia 

w sprawie zawiązania Związku ZIT w celu współpracy jednostek samorządu 

terytorialnego służącej realizacji wspólnych działań w ramach Zintegrowanych 

Inwestycji Terytorialnych.

Komisja  Rewizyjna  nie  wypracowała  opinii  na  temat  projektu  uchwały, 

pozostałe komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.

Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie powiedziała, 

że Związek Dorzecza Parsęty jest podobną instytucją która stara się o środki 

unijne  dla  zrzeszonych podmiotów i  zapytała,  czy  ZMIGDP nie  będzie  miał 

możliwości organizowania środków nadal tak jak będzie miał ZIT, czy stoi na 

przeszkodzie coś, aby te same zadania mogło wykonywać Dorzecza Parsęty? 

Jeśli  nie będzie  takich możliwości,  to czy nie jest  logicznym zrezygnowanie 

z członkowstwa w Dorzeczu Parsęty?

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Karlina  odpowiedział,  że  nie  wie,  czy 



Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty będzie mógł się starać o środki, ale 

wiadomo, że jeśli Gmina przystąpi do ZIT i władze Województwa uznają, że 

ZIT zostanie formalnie utworzony i zaaprobowany, to wszyscy partnerzy tego 

projektu  mają  gwarantowane  środki  w  określonej  wysokości  na  realizację 

inwestycji. Czy Związek będzie mógł coś realizować i w jakim zakresie na dziś 

nie  wiadomo.  Będą  działania,  aby  w  ramach  Związku  Dorzecza  Parsęty 

realizowane  były  różne  przedsięwzięcia  na  pewnych  obszarach,  ale  na 

dzisiejszym  etapie  nie  ma  żadnych  gwarancji.  Natomiast  jeśli  ZIT  zostanie 

utworzony, to jest gwarancja konkretnych środków, na konkretne cele, na tym 

obszarze.   

Pani  Tamara  Korzeniowska stwierdziła,  że  nie  uzyskała  odpowiedzi  na 

pytanie, co jeśli Związek nie będzie miał możliwości żeby pozyskiwać środki 

unijne, to czy jest szansa na zrezygnowanie z członkowstwa?

Pan Waldemar Miśko  podkreślił,  że nie mówił,  iż  związek nie będzie miał 

możliwości,  tylko,  że  nie  ma  żadnej  gwarancji.  Rozdział  nowych  środków 

unijnych  będzie  się  odbywał  w  innej  formie  niż  dotychczas,  w  mniejszym 

stopniu  konkursy,  a  w  zdecydowany  sposób  pieniądze  będą  dzielone  na 

określone obszary funkcjonalne, czy to w ramach ZIT, czy w drugiej formie jaką 

jest kontrakt samorządowy, ale jak one będą wyglądały i z kim będą zawierane, 

jakich obszarów będą dotyczyły, to takiej wiedzy na dziś nie ma. Konsultacje 

związane  z  poszukiwaniem  przez  Urząd  Marszałkowski  partnerów 

samorządowych, takich Związków jak Dorzecza Parsęty, lub innych które będą 

się  tworzyły  specjalnie  pod  realizację  inwestycji  w  następnym  okresie 

programowym, to konsultacje społeczne zaczną się w listopadzie lub grudniu, 

a jak zostaną wytypowane obszary i partnerzy dla Zarządu Województwa w celu 

realizacji  inwestycji  w  przyszłości  może  będzie  wiadomo  na  przełomie 

pierwszego i drugiego półrocza 2014 roku.   

Pani Korzeniowska powiedziała, że w związku z wypowiedzią Burmistrza, że 
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województwo chce współpracować z nowymi związkami, a dlaczego nie chce 

z tymi co są?

Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że nie mówił, iż Województwo nie chce 

współpracować, a powiedział że Zarząd Województwa będzie brał pod uwagę 

zarówno funkcjonujące związki, organizacje, być może stowarzyszenia, jak i te 

które się będą tworzyły specjalnie pod realizację inwestycji w przyszłym okresie 

programowym.  Najpierw  muszą  być  zidentyfikowane  obszary  interwencji 

strategicznej i w zależności od tego jak zostaną wyznaczone i zidentyfikowane 

to tak będą poszukiwani partnerzy. Dodał, że Związek nie musi przygotowywać 

strategii  rozwoju,  czy  projektów  do  realizacji  tylko  dla  obszarów  samego 

dorzecza Parsęty, na dziś są złożone deklaracje z Powiatu Świdwińskiego oraz 

gmin tego Powiatu,  które chcą się przyłączyć jako członek lub na podstawie 

umowy  o  współpracę,  bo  w  Związku  widzą  szanse  na  pozyskanie  środków 

w następnym okresie programowym pozyskać.      

Pan  Tomasz  Rusiecki  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  powiedział,  że 

często  słychać  o  planowanych  nowych  działaniach  finansowych  w  różnych 

rejonach  kraju  i  w  dawnych  koszalińskim wiadomo,  że  podział  terytorialny 

który nastąpił spowodował, że byłe miasta wojewódzkie dziś mówią, iż są teraz 

,,biedniejszym  bratem”,  ZIT  pozwoli  na  wspólną  realizację  zadań  w  tym 

regionie,  wystarczy  popatrzeć  na  gminy,  które  zadeklarowały  swój  udział, 

Koszalin jako centrum i wszystkie gminy wokół Koszalina. Następnie zgłosił 

wniosek  formalny  o  zakończenie  dyskusji,  przystąpienie  do  głosowania 

i podjęcie decyzji, czy Gmina Karlino chce współuczestniczyć w tworzeniu ZIT, 

czy potem prosić o przyjęcie.

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, za przyjęciem wniosku głosowało 

10,  1  był  przeciwny,  1  wstrzymał  się  od  głosu.  Wniosek  został  przyjęty 

większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski  nie brał udziału w głosowaniu. 



Za  podjęciem  uchwały  głosowało  7  radnych,  2  było  przeciwnych, 

4  wstrzymało  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania  uchwała 

Nr XXXIX/416/13 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 

Ad. 9

Pani  Tamara  Korzeniowska  Radna  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

przypomniała,  że  na  poprzedniej  sesji  wspominała,  iż  w  sierpniowych 

,,Wieściach Karlina” ukazała się informacja na temat osiągnięć Gminy Karlino 

w zakresie korzystania ze środków unijnych, dochodów, wówczas prosiła, aby 

podawane  były  pełne  informacje  i  miała  być  podana  informacja  na  temat 

zadłużenia Karlina, ale we wrześniu ta informacja nie została podana i nad prosi 

o  jej  przekazanie  mieszkańcom.  Na  ostatniej  sesji  poruszyła  temat  ścieżek 

rowerowych o projekcie Dorzecza Parsęty z Gminą Karlino, tam były znaczne 

różnice w wysokościach kosztów tej inwestycji.  W Karlinie zrealizowano na 

poziomie  6 100 000,00zł,  a  w  sprawozdaniu  z  Dorzecza  Parsęty  podano 

5 400 000,00zł, pytała wówczas skąd się biorą te różnice, ale nie potrzymała 

odpowiedzi? 

Ad. 10

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Karlina  odpowiedział,  że  Pani 

Korzeniowska  dziś  miała  otrzymać  informację  o  rzeczywistych  kosztach 

i źródłach finansowania inwestycji, gdyby była to odpowiedź niezadowalająca, 

poprosił  o  uzupełnienie  pytania,  wówczas  zostania  uzupełniona  również 

odpowiedź. Informacja w ,,Wieściach Karlina” nie ukazała się ponieważ już był 

zrobiony skład, ale już w najbliższych się ukaże.  
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Pan  Bogdan  Piłkowski  powiedział,  że  ,,Wieści”  się  ukazały  w  pierwszych 

dniach października i można było jeszcze dokonać zmiany w składzie.

Pani Tamara Korzeniowska  dodała, że jeśli chodziło o obelżywą informację 

w ,,Wieściach” dotyczącą radnych to zmieściła się, a ta o zadłużeniu zajęłaby 

jedno zdanie.

Pan Waldemar Miśko stwierdził, że zarówno przy informacjach o rankingach 

pozytywnych  był  potrzebny  komentarz  i  informacja  o  poziomie  zadłużenia 

również wymaga szerszego kontekstu, dlatego artykuł nie został przygotowany, 

będzie przygotowany materiał wyczerpujący, aby mieszkańcy otrzymali pełną 

informację. Jeśli Pani Korzeniowska informacją o tym jak głosują poszczególni 

radni nazywa obelżywą, ma do tego prawo, ale myśli, iż nikt nie został w żaden 

sposób urażony podając jego sposób głosowania.      

Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że kiedy 

został przez niego podany sposób głosowania radnych, żeby obniżyć cenę wody 

i zwiększyć dopłaty, to był szum, że podaje się nazwiska tych, którzy chcieli 

większych opłat za wodę. 

Radna Rady Miejskiej Pani Korzeniowska stwierdziła, że nie ma pretensji, że 

napisano nazwiska, ale dotyczy to komentarza Burmistrza do tej informacji.

Burmistrz  Karlina  Pan Miśko  odpowiedział,  że  sam będzie  wybierał  swój 

sposób  komentowania,  a  jeśli  Pani  Korzeniowska  czuje  się  urażona  może 

wykorzystać  instrumenty  prawne,  żeby  udowodnić,  że  były  jakieś 

nieprawidłowości. Zwracając się do Pana Piłkowskiego stwierdził, że nie miał 

pretensji,  iż  rozpowszechniał  on  informację  kto  jak  głosował,  ale 

najprawdopodobniej  zapomniał  w  jaki  sposób  niekulturalny  i  niegrzeczny 

i  uwłaczający  Pani  Semenowicz  się  zachował,  namawiając  ludzi  do 

niedokonywania  zakupów  w  sklepie  Pani  Semenowicz  i  tego  dotyczyło 

oburzenie. Artykuły które zostały rozdane przez Pana Piłkowskiego, że ludzie 

kradną śmieci, jest to zbitka z artykułów, że w niektórych miastach w Polsce 



ludzie  kradną  makulaturę  i  plastiki  i  sprzedają  w  punktach  które  gdzieś 

funkcjonują i zbija to z punktem, który Gmina Karlino miałaby zorganizować, 

wydać  kilkadziesiąt  lub  więcej  tysięcy  na  zorganizowanie  i  jest  to 

polemizowanie z analizą ekonomiczną, jaka została przygotowana przez Panią 

Ryndziewicz, nie da się tych dwóch rzeczy porównać. 

Ad. 11

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie  powiedział, 

że na poprzedniej sesji nie została złożona żadna interpelacja, wpłynęły do Biura 

Rady dwie odpowiedzi na zapytania (załączono do protokołu).  

Pan Bogdan Piłkowski  zwrócił się z pytaniem, czy obowiązkiem Gminy jest 

zamieszczanie  na  stronie  internetowej  wszystkich  informacji,  podobno  jest 

możliwość zakupienia odpowiedniego serwera. 

Przewodniczący  Rady  Pan  Gwóźdź  stwierdził,  że  odpowiedzi,  które 

przedstawiane są na sesji są zamieszczane jako załącznik do protokołu na BIP, 

natomiast  zdarza  się,  że  w wersji  papierowej  protokołu  są  jakieś  załączniki, 

prezentacja, czy informacje które są załączone do protokołu które z uwagi na 

pojemność nie są zamieszczane na stronie BIP.    

Ad. 12

Po wyczerpaniu się porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Karlinie Pan Piotr Gwóźdź podziękował za przybycie i udział radnym 

oraz zaproszonym gościom i o godzinie 1415 dokonał zamknięcia  XXXIX 

sesji Rady Miejskiej w Karlinie.

Protokołowała:

Ilona Pyrtek-Safaryn
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Część  załączników  o  których  mowa  w  protokole  nie  jest  zamieszczona  na 

stronie  BIP  Urzędu  Miejskiego  w  Karlinie  ze  względu  na  obszerność. 

Z załącznikami można się zapoznać w Biurze Rady na zasadach określonych 

w ustawie z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej (Dz. U. 

z 2001 r. Nr 112, poz. 1198 z późn. zm.) oraz Statutu Gminy Karlino (Dz. Urz. 

Woj. Zachodniopomorskiego z 2009 r. Nr 59, poz. 1565, z późn. zm.).
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	Pan Jan Rojewski mieszkaniec Karlina powiedział, że chciałby się ustosunkować do pisma jakie otrzymał od Burmistrza odnośnie zarzutów postawionych pracownicy Urzędu Stanu Cywilnego w Karlinie. Z pisma wynika, że zgodnie z art. 36 § 3 Kodeksu postępowania administracyjnego załatwienie sprawy wymagającej postępowania wyjaśniającego powinno nastąpić nie później niż w ciągu miesiąca, ale jak można odpowiedzieć w ciągu miesiąca, skoro ta Pani nie przyjęła wniosku. Dopiero po jego interwencji                      i telefonie do Ministerstwa Spraw Zagranicznych w Warszawie i do Szczecina, kiedy był pewien, że konsul ma takie prawo do wystawienia takie dokumentu, ustawa o funkcjach konsulów Dz. U. z 1984 r. mówi o czynnościach notarialnych, w którym między innymi jest napisane ,,sporządza i poświadcza wpisy, odpisy, wyciągi i kopie dokumentów. W punkcie 2 ,,poświadcza własnoręczność podpisów i znaków ręcznych w dokumentach”, czyli konsul ma również uprawnienia notarialne. W odpowiedzi napisano, że w ustawie nie pisze, że to konsul może również poświadczyć taki dokument, w ustawie pisze, że to notariusz, a konsul jest również notariuszem. Powiedział, że dalej twierdzi, iż ta Pani jest niekompetentna, jest bardziej arogancka, ignoruje petenta. Dodał, że kiedy nie odebrał dowodu osobistego w terminie, obowiązkiem tej pani było odesłać ten dokument, a skoro tego nie zrobiła, to nie wykonała swoich obowiązków. Kiedy wymeldowywał się z poprzedniego miejsca zamieszkania musiał to zrobić osobiście, bo tak wymagają przepisy, ale dokument potwierdzający wymeldowanie już mogła odebrać żona. Wykonał tysiąc dwieście kilometrów, aby się wymeldować, a następnie tyle, aby dokument odebrać. Podkreślił, że nie pozwoli na to, aby urzędnik doprowadzał do łez jakiegokolwiek członka jego rodziny. Nie oczekuje odpowiedzi od Burmistrza, ponieważ jest to zbędne, bo pracownicy Urzędu mówią Burmistrzowi coś innego. Wiele rzeczy jest dziwnych. Burmistrz organizuje wycieczkę do Parku Jurajskiego do Bałtowa, może należałoby zorganizować wycieczkę dla urzędników do Wolgast i pokazać, jak pracują „rathausy” w Niemczech,                          w Norwegii, gdzie drzwi są otwarte, tam wszystko załatwia jeden urzędnik,                     a nie tak jak w Urzędzie w Karlinie, gdzie składa się deklarację śmieciową                    u jednej Pani, ta sprawdza, wysyła do drugiej Pani, która po sprawdzeniu odsyła na powrót do pierwszej. Aby Burmistrz nie pomyślał, że wszystkich krytykuje, w Urzędzie pracują także bardzo mili pracownicy, którzy w bardzo miły sposób obsługują interesantów.            
	Pan Arkadiusz Nizioł Komendant Gminnej Ochrony Przeciwpożarowej poinformował obecnych, że Ochotnicza Straż Pożarna przystępuje do ogólnopolskiej kampanii ,,Nie dla czadu”. W tym roku będzie w stałym kontakcie z sołtysami, badania i terminy będą umawiane na służbowy telefon, który podany będzie do ogólnej informacji.
	Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się                      z pytaniem do Burmistrza w jaki sposób załatwiona została sprawa Pani Jaguścik, czy urzędnicy nadal przeszkadzają tym mieszkańcom i naruszają ich ,,święte prawo własności”? Miesiąc temu jeden z radnych zadał pytanie, co zostało sprzedane i co jest jeszcze do sprzedania z mienia komunalnego, skąd miały być uzyskane dochody ze sprzedaży w wysokości milion osiemset tysięcy złotych? Udzielono odpowiedzi, że w tym roku uzyskano już sześćset tysięcy, osiemset tysięcy zostało zdjęte, nadal brak kilkuset tysięcy. Dziś podejmowana będzie uchwała o sprzedaży działki na poprawienie zagospodarowania nieruchomości przyległej. Można przygotować informację, co jeszcze można sprzedać, ułatwić ludziom wykup ziemi, a w efekcie przybędzie pieniędzy. Od kilku lat Pan Krzysztof Chrzanowski czeka na możliwość wykupu ziemi, razem ze swoją Wspólnotą, Państwo Kolbuszowie czekają na możliwość zakupu lecznicy, to są konkretne pieniądze, a dziura w budżecie mniejsza. Już jest czas kiedy robi się budżet Gminy na następny rok dlatego zwraca się z pytaniem jakie stawki podatkowe zostaną ujęte w budżecie? Dlaczego radni nie zatwierdzają wcześniej stawek podatkowych, by na ich podstawie przygotowany został budżet, taka powinna być kolejność. Jeżeli okaże się, że radni podniosą stawki podatkowe, będą dodatkowe środki, można zrobić coś dodatkowego, lub spłacić jakieś długi. Zaproponował, aby w projekcie budżetu podatki zostawić na poziomie bieżącego roku, poza rolnym, który jest zmieniany w oparciu o inne przepisy. Przypomniał, że kilka miesięcy wcześniej zgłaszał propozycję budżetu obywatelskiego, Burmistrz wypowiedział się, że jest zwolennikiem takiego budżetu, ale nic nie zrobił w tym temacie. Takie budżety ma już Koszalin                   i Kołobrzeg, może dlatego, że była to jego propozycja nie została wprowadzona, a może dopiero będzie wprowadzona w roku przyszłym kiedy będą wybory. Kiedy jako Gmina przystąpimy do tak ważnej inicjatywy jaką jest budżet obywatelski? Kiedy mieszkańcy będą mogli współdecydować w jaki sposób będą wydawane pieniądze w Gminie? Następnie przedstawił pytanie do Pana Piotra Woś Zastępcy Burmistrza Karlina dotyczące sterylizacji kotów, ale nic się nie dzieje w tej sprawie, wiadomo, że dla społecznych opiekunów rozdawana jest żywność dla kotów, ale okazuje się, że kończą się środki i porcje karmy są zmniejszane, dlatego prosi o informację na piśmie ile karmy dostają opiekunowie dla swoich podopiecznych, ile jest takich kotów, ile trafiło do weterynarza na zabieg z którym podpisana jest jakaś umowa i jakie są koszty karmienia i zabiegów. Dlaczego przez Internet nie można zapoznać się z załącznikami, które dostarczane są do protokołów na sesji, dlaczego jak padają pytania w czasie obrad odpowiedzi nie są wysyłane do wszystkich radnych i czy są publikowane na stronach BIP. Przedstawił ulotkę Straży Miejskiej w Karlinie bez podpisu informująca o tym, że jeśli ktoś nie ma na swoim budynku podświetlonego numeru adresu może być ukarany karą administracyjną. Burmistrz zawsze zwraca uwagę, jeśli ukazują się jakieś ulotki bez podpisu, że to brak odwagi osoby która to pisze, na budynku Straży Miejskiej również nie ma numeru, a Straż będzie karała mieszkańców za brak. Poprosił o zawrócenie uwagi Policji, która dewastuje Karlino, parking w wielu miejscach obok nowej komendy jest zniszczony, kostka jest wyrwana w wielu miejscach. Na początku sesji rozdał artykuł dotyczący rozwiązania w Drawsku sprawy kanalizacji, małe ekologiczne oczyszczalnie przydomowe, które nie generują kosztów tak jak rurociągi i przepompownie i teraz za bezmyślność niektórych osób płacone są wysokie stawki za wodę i ścieki. Dalej nie widać pojemników do selektywnej zbiórki śmieci przy Straży Miejskiej, Dorzecza Parsęty, Policji, oświaty. Są dwie instytucje, które są na straży przestrzegania prawa, powinny wychowywać ducha ekologii. Obowiązkiem Gminy jest informowanie o wywozie śmieci, ale mieszkańcy powinni znać również przybliżoną godzinę ich wywozu, trzeba ustalić mniej więcej godzinę, aby ludzie wiedzieli kiedy mają je wystawić. Chciałby wiedzieć jaka jest skuteczność uiszczania opłat z tytułu wywozu śmieci i dlaczego, gdy ktoś segreguje śmieci wrzuca się je do jednej śmieciarki, tam gdzie są nie segregowane. Przypomniał, że mówił, że jest to duże obciążenie dla mieszkańców, zwłaszcza dla rodzin wieloosobowych, zgłaszał to i prosił, aby pomyśleć i obniżyć stawki dla tych rodzin, ale nic nie zrobiono. Poinformował obecnych, że członkowie Komisji Rewizyjnej byli na budowie hali sportowej, widzieli jak niszczone są ściany, pracownik Urzędu nie umiał wyjaśnić jaki jest powód tych prac, poprzedni wykonawca poinformował, że             w czasie budowy Burmistrz był inicjatorem tego, aby co chwilę zmieniać                              i poprawiać projekt. Ponieważ wymyślono profesjonalną kuchnię i by móc zmieścić wielki okap trzeba wyburzyć ściany, to są dodatkowe koszty. Z tego można wnioskować, że Pan Burmistrz jest również odpowiedzialny za opóźnienia budowy hali, że ona nie stoi, a drożeje z dnia na dzień. Przypomniał, że przed gabinetem Burmistrz wywieszał, że podda się do dymisji, jeśli hala nie stanie w odpowiednim terminie, ale słowa nie dotrzymał. Zwracając się do Przewodniczącego Rady zapytał, dlaczego w planie prac nie ma punktu zatwierdzenia taryf na wodę lub informacji o tych taryfach, czy znowu pięć minut przed sesją zostaną dostarczone informacje na ten temat?                        
	Ad. 3 
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina odniósł się do wypowiedzi Pana Rojewskiego, mówiąc, że z pisma i faktów oraz dokumentów wynika, że urzędnik w sprawie wydania dowodów zachował się w sposób prawidłowy zgodnie z § 5 ust. 1 Rozporządzenia Rady Ministrów jest uregulowane komu można i na jakiej podstawie wydać dowód osobisty, jest wyraźnie napisane, że wniosek składa się osobiście z wyjątkiem osoby małoletniej, która nie ukończyła 13 – tego roku życia, za którą wniosek składają rodzice lub ustanowieni przez sąd opiekunowie, albo jeden z opiekunów ustanowionego przez sąd poświadczoną za zgodność podpisu przez organ gminy lub notariusza. To, że urzędnik konsultował, czy konsul również jest osobą uprawnioną do poświadczenia nie jest wadą. Zgodnie z dokumentami wniosek o wydanie dowodów został złożony 9 lipca, a zostały wydane przez Centrum Personalizacji Ministerstwa Spraw Wewnętrznych w dniu 13 lipca, a odbiór 26 lipca 2012 r. Podkreślił, że jeśli ktokolwiek jest niezadowolony ze sposobu załatwiania spraw w Urzędzie, to powinien w trybie natychmiastowym i pilnym zgłosić się do kierownictwa Urzędu. W tej sprawie nikt się nie zgłosił. Stwierdził, że Pan Piłkowski poruszył bardzo wiele kwestii, przypomniał, że na ostatniej sesji poprosił Panią Jaguścik o dostarczenie do Urzędu spisanych skarg i uwag, aby można się było do nich odnieść merytorycznie i konkretnie, ale do dnia dzisiejszego takiego wystąpienia nie złożyła. Jeśli chodzi o ,,święte prawo własności” nie powinno naruszać zasad współżycia społecznego. Jeśli wystąpienie zostanie złożone na piśmie, zostanie także udzielona merytoryczna odpowiedź. Jeśli chodzi o sprzedaż mienia wiadomo jak jest planowana w budżetach i jakie jest wykonanie. Wszystkie zadania zaplanowane do realizacji są wykonywane, jeśli nie ma możliwości sfinansowania zadania dochodem majątkowym pochodzącym ze sprzedaży mienia, jest to finansowane innymi dochodami lub dotacjami zewnętrznymi. Plan inwestycyjny jest realizowany, chociaż ulega modyfikacji, czy przesuwane są terminy realizacji na rok następny. Jako Burmistrz mógłby żyć sobie o wiele spokojniej, gdyby Rada uchwaliła podatki, na podstawie których byłby przygotowany i uchwalony budżet, bez próby znalezienia dodatkowych środków, rzeczy które dają szanse na zdobycie dotacji zewnętrznych, ale jest wiele postulatów płynących                     z różnych stron. Pan Piłkowski proponuje, aby zamiast środki pochodzące                z mandatów wydawać na remonty dróg w Gminie, wybudować rondo na drodze krajowej, priorytetem są kwestie związane z drogami gminnymi, a jest jeszcze wiele do zrobienia, chociaż jest perspektywa, aby w ciągu kilku najbliższych lat ten problem rozwiązać. Podkreślił, że od wielu lat najpierw uchwalane są przez Radę podatki, a dopiero potem budżet. Zgodnie z przepisami propozycje wychodzą od organu wykonawczego, czyli Burmistrza, a Rada ma swoje określone ustawą kompetencje i może w tym zakresie decydować. Potwierdził, że jest zwolennikiem budżetu obywatelskiego i poinformował obecnych, że Kołobrzeg nie ma budżetu obywatelskiego i nie powinno się wprowadzać nikogo w błąd. Dziś budżet obywatelski w najbliższej okolicy ma tylko Koszalin i go realizuje, a w Kołobrzegu są zapowiedzi na rok przyszły. Była dyskusja na temat budżetu obywatelskiego w Gminie Karlino i ma on wielu zwolenników,                                  a w przyszłorocznym budżecie zostanie wskazana kwota na realizację takiego budżetu, a równolegle, a nawet wcześniej będzie przedstawiona propozycja uchwały w tej kwestii. Projekt uchwały przygotowany przez Pana Piłkowskiego w takim kształcie jest nie do przyjęcia w opinii radcy prawnego, ale myśli, że na sesję listopadową zostanie przygotowana konkretna propozycja uchwały,                      a w grudniu uchwalając budżet będzie można pokazać określoną kwotę. Jeśli chodzi o ulotkę, pomimo, iż nie było podpisu wiadomo, że sygnowała to Straż Miejska i nie chodzi o ukaranie kogokolwiek, a jest to informacja także dla nich samych. Kwestię godzin wywozu śmieci warto przemyśleć, ale musi to być skonsultowane z przewoźnikiem, jednak kiedy wie się, iż następnego dnia będą odbierane śmieci, można wystawić pojemnik wieczorem poprzedniego dnia. Co do częstotliwości, to rzadkością jest wywożenie w takich gminach jak Gmina Karlino śmieci dwa razy w tygodniu. Obniżenie stawek dla rodzin wielodzietnych, nie jest to możliwe na podstawie ustawy o gospodarce odpadami, były prowadzone analizy, ale nie jest to możliwe. Uda się to zrobić, jeśli zostanie podjęta uchwała w sprawie karty dużej rodziny, wprowadzającej różnego rodzaju ulgi związane z rodzinami wielodzietnymi w kwestii korzystania z różnych usług publicznych, dodał, że myśli, iż obniżka za śmieci też będzie możliwa. Taryfy i wysokość cen za wodę i ścieki w przypadku Gminy Karlino nowe inwestycje zwłaszcza w przemyśle i rozmowy z firmą HOMANIT spowodują, że będzie więcej produkowanej wody i więcej odprowadzanych ścieków, co przyczyni się do obniżenia ceny w 2014 roku dla mieszkańców. 
	Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że nie wie, iż coś się zmieniło w kwestii taryf za wodę i ścieki, ale kilkakrotnie mówiono, że Rada zatwierdza taryfy, nie ma potrzeby ujmowania tego w planie sesji Rady, jest na to określony czas i taki punkt znajdzie się w porządku obrad sesji. Jeśli chodzi o załączniki do protokołów serwer nie jest tak pojemny, żeby zamieszczać wszystko co jest załączone w wersji papierowej, jeśli ktoś jest zainteresowany, to cały protokół jest do wglądu w Biurze Rady, również                      w postaci zapisu dźwiękowego.  
	Ad. 4
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina wręczył wraz z Przewodniczącym Rady Miejskiej Panem Piotrem Gwóźdź nagrody dla zawodniczek i rodziców drużyny dziewcząt ,,Gimnazjum Karlino” biorących udział w IV Turnieju                   o Puchar Premiera Donalda Tuska ,,Orlik 2013” oraz podziękowania na ręce dyrektorów szkół do których uczęszczają zawodniczki. 
	Pan Andrzej Maciejewski Dyrektor Szkoły Podstawowej w Karścinie pogratulował zawodniczkom sukcesu, podziękował także za zauważenie wkładu Szkoły Podstawowej w Karścinie. Przypomniał, że kiedy w 2009 roku mówił              o tym, że dziewczyny zaczynają grę w piłkę część radnych się uśmiechała,                     a efekty tej gry widać już od paru lat.     
	Następnie Pan Waldemar Miśko przedstawił informację na temat sprawozdania Burmistrza Karlina o pracy w okresie międzysesyjnym, która wraz z informacją z wykonania uchwał Rady Miejskiej została załączona do protokołu. Najważniejsze sukcesy sportowe, które miały miejsce w ostatnim czasie to jest złoty i srebrny medal Mistrzostw Świata Bokserek, a całą drużynę reprezentacji Polski przygotowywał trener Pan Tomasz Różański, który został uznany za jednego z najlepszy trenerów tych Mistrzostw. Na dwanaście bokserek reprezentacji Polski zdobyto sześć medali, dwa złote, jeden srebrny                i trzy brązowe. Są również sukcesy zapaśników, młody stosunkowo klub sportów walki w którym ćwiczy młodzież i dzieci, zawodnicy uczestnicząc pod koniec września w Krotoszynie na Międzywojewódzkich Mistrzostwach Młodzików zdobyto dwa brązowe medale, startowało stu dwudziestu trzech zawodników z czterech województw, 4 – 5 października w Poznaniu odbyły się Międzywojewódzkie Mistrzostwa Województw, gdzie klub zajął czwarte miejsce na osiemnaście startujących klubów, a zawodnicy osiągnęli następujące wyniki dwa pierwsze miejsca, jedno drugie i dwa siódme. W tych samych dniach odbyły się mistrzostwa w stylu wolnym, gdzie klub zajął jedenaste miejsce na dwadzieścia dwa kluby startujące, zawodnicy zdobyli jedno pierwsze miejsce, drugie, siódme, dziewiąte, jedenaste i piętnaste. Podkreślił pracę trenera, który od niedawna trenuje zawodników klubu, dzięki czemu można się spodziewać dalszych sukcesów i dobrych wyników zawodników. Poinformował, że na zaproszenie przyjechał Prezes Związku Bokserskiego, który w trakcie dwóch dni wizyty obejrzał infrastrukturę, czyli Regionalne Centrum Turystyki            i Sportu i w najbliższych dniach Gmina Karlino wystąpi do Polskiego Związku Bokserskiego, aby w przyszłości w Karlinie utworzyć Centrum Przygotowań Olimpijskich dla polskich bokserów oraz, by w przyszłym roku mogła się odbyć w tym obiekcie impreza bokserska o randze międzynarodowej, mają być dwa mecze i jeden z nich ma się odbyć w Karlinie. Została podpisana i wydana decyzja komisji europejskiej na drugą fazę dużego projektu wodno –kanalizacyjnego, chodzi o Region Szczecinek i jeśli wszystko pójdzie dobrze, to do końca tego roku lub na początku następnego będzie można cały projekt rozliczyć i zakończyć w sensie dokumentacyjnym. Ważną informacją jest oddanie do użytku budynku komunalnego, pierwszego po ponad dwudziestu latach, chociaż trzeba pamiętać, że od końca lat dziewięćdziesiątych zbudowano sto siedemdziesiąt osiem lokali TBS. Rozpoczyna się duży program, budowy               i oprócz budynku na 4 Marca kolejnych osiem budynków komunalnych będzie budowanych przy ulicy Moniuszki – Koszalińskiej, czyli obok sklepu ,,Biedronka” i padła konkretna deklaracja ze strony właściciela firmy HOMANIT, Pana Homana, który zadeklarował podczas jednego ze spotkań, że przez osiem lat dołoży do budowy mieszkań komunalnych czterysta pięćdziesiąt tysięcy, oprócz tego również przez osiem lat pięćdziesiąt tysięcy będzie przekazywał na rzecz Klubu KSW ,,Róża Karlino” i będą to środki przekazane na wsparcie najzdolniejszych bokserów z tego klubu i na jego działalność. Warto to docenić, ponieważ są to działania bardzo rzadko spotykane. Dodał, że zarówno Zarząd firmy HOMANIT, jak też jej właściciel podkreśla wysoką jakość załogi, która w Karlinie pracuje i że sukcesy firmy i ogromne inwestycje nie byłyby możliwe gdyby nie załoga. Dwa lata temu były dyskusje w firmie na temat inwestycji, wiadomo dziś, że budowana jest kolejna hala gdzie będzie kolejna produkcja i miejsca pracy, był też pomysł zbudowania tartaku, pierwotne miejsce to Krosno Odrzańskie, w tej chwili jest decyzja, że tartak będzie w Karlinie. Następnie poinformował obecnych, że jest już decyzja Zarządu Województwa o przyznaniu czterech milionów złotych na budowę Regionalnego Centrum Turystyki i Sportu z Regionalnego Programu Operacyjnego, czyli z funduszy unijnych. Została ogłoszona już lista indykatywna i jeśli się okaże, że w trakcie przetargów będą oszczędności na innych inwestycjach, to można liczyć na kolejne środki, jakie i w jakiej wysokości na dzień dzisiejszy trudno powiedzieć. Poinformował również, że Pani Barbara Świeczka Sołtys Sołectwa Zwartowo otrzymała trzecią nagrodę                      w konkursie Lider Pomorza Zachodniego, który kierowany był właśnie do liderów na terenie wiejskim, gratulując laureatce powiedział, że byłby szczęśliwy gdyby był to powód dla innych do naśladowania. 
	Pani Barbara Świeczka Sołtys Sołectwa Zwartowo podziękowała osobom które przyczyniły się do jej sukcesu, dodała, że jest jej bardzo miło, jest wzruszona i uważa, że wiele innych osób bardziej zasługuje na to wyróżnienie, jak Pani Emilia Filipowicz, Pan Franciszek Nadziejko i Jan Podsiadło, podziękowała również Burmistrzowi Panu Waldemarowi Miśko. 
	Ad. 5
	Pan Tomasz Rusiecki Dyrektor Wioski Dziecięcej SOS w Karlinie  przedstawił informację oraz prezentację multimedialną na temat Programu SOS Wiosek Dziecięcych Karlino (informację załączono do protokołu).
	  
	Ad. 6
	Ad. 7
	Pani Teresa Plichta – Lessnau Dyrektor Zakładu Oświaty w Karlinie przedstawiła wprowadzenie do prezentacji multimedialnej o stanie realizacji zdań oświatowych za rok ubiegły przez szkoły podstawowe, Zespół Szkół                            i przedszkole na terenie Gminy Karlino (informacja pisemna załączona do protokołu).
	Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że              w tabeli Zespół Szkół w Karlinie są złe wyliczenia procentowo wyliczonej średniej z egzaminów z języka angielskiego oraz języka niemieckiego podstawowego, podkreślił, że jeśli chodzi o język niemiecki rozszerzony to uzyskany wynik jest najlepszy w województwie i powiecie, jest to duży sukces. Analizując całą tabelę, jest osiem kategorii, pięć razy jest powyżej średniej powiatu, cztery razy na pierwszym miejscu jak Miasto Białogard, z Gminą Białogard wynik jest za każdym razem lepszy, a w Tychowie jest sześć razy lepiej.  
	Pan Jan Korzeniowski Radny Rady Powiatu Białogardzkiego zwrócił się               z pytaniem dotyczącym dużej liczby dzieci dojeżdżających z Wioski Dziecięcej SOS do Szkoły w Daszewie, czyj to pomysł, na czym ma polegać, jakie są koszty ekonomiczne?
	Ad. 8a
	Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Karlino na 2013 rok. 
	Komisja Rewizyjna negatywnie zaopiniowała projekt uchwały, pozostałe komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
	Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie zwróciła się  z pytaniem dotyczącym zmniejszenia dochodów z tytułu najmu składników majątkowych na przystani wodnej. Zaplanowano w budżecie dochody                        w wysokości 18 000,00zł, obecnie jest zmniejszenie o taką kwotę, stwierdziła, że to wygląda tak, jakby z przystani kajakowej nie było żadnych dochodów, poprosiła o wyjaśnienie tej sytuacji, zwłaszcza, że Burmistrz na poprzedniej sesji mówił o zorganizowanym międzynarodowym spływie kajakowym. Następnie zwróciła się do Pani Skarbnik z pytaniem dotyczącym zmniejszenia dochodów z tytułu mandatów karnych wystawianych przez Straż Miejską,                 z uzyskanych informacji wynika, że na dzień 22 października br. z mandatów zebrano około 3 300 000,00zł, do końca roku pozostały dwa miesiące, planowano kwotę 7 000 000,00zł, to wynika, że brak jest około 3 500 000,00zł, a proponowane jest zmniejszenie z tego tytułu w wysokości tylko 200 000,00zł? 
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlino odpowiedział, że od dawna wiadomo, że dochody z tytułu mandatów nie zostaną wykonane, obecnie jest to pierwszy krok mający na celu zmniejszenie zarówno dochodów, jak też wydatków, ale patrząc na wykonanie dochód z tego tytułu zamknie się kwotą pomiędzy 4 000 000,00 a 4 500 000,00zł, ale kolejne propozycje zmniejszenia dochodów, zwiększenia dochodów zostaną przedstawione na sesji listopadowej.
	Pani Iwona Wysocka – Chudziak Kierownik Referatu Sportu, Turystyki                 i Rekreacji w Urzędzie Miejskim w Karlinie jeśli chodzi o przystań to była pomyłka, ponieważ wskazane były dochody z najmu lub dzierżawy, nie ma tam dzierżawy ani najmu, a chodzi tylko o udzielaną usługę i w tym roku są dochody z tego tytułu. Jeśli chodzi o zorganizowany spływ o którym mówiła Pani Korzeniowska, jaka to była kwota zostanie przekazana informacja po sprawdzeniu, ale są też dochody z kajaków nie tylko spływu międzynarodowego, są też osoby prywatne, szkoły korzystające również z pola namiotowego.      
	Pani Krystyna Granat Skarbnik Gminy Karlino potwierdziła, że wpływy są, ale znajdują się w usługach, a nie dzierżawach, dlatego je zmniejszono, dodała, że pytanie miało być złożone na piśmie, takie pismo nie wpłynęło i dlatego odpowiedź nie była przygotowywana.   
	Pani Tamara Korzeniowska stwierdziła, że pytanie zostało przekazane na piśmie na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej i zostało przekazane dla Pani Kierownik Referatu Sportu.
	Pani Iwona Wysocka – Chudziak wyjaśniła, że pytanie otrzymała w dniu wczorajszym, ale zostanie przygotowana szczegółowa informacja ile zarobiono na przystani ,,Wodnik”. 
	Pani Tamara Korzeniowska poprosiła tylko o wyjaśnienie co zostało zaplanowane w kwocie 18 000,00zł, a nie zostało wykonane?
	Pani Wysocka – Chudziak odpowiedziała, że nie wie, ponieważ z tytułu najmu i dzierżawy nie planowała żadnych dochodów, tylko z tytułu usług. 
	Pani Krystyna Granat dodała, że przy informacji zostanie podane również co zaplanowano i co wpłynęło do budżetu.
	Radna Rady Miejskiej w Karlinie Pani Korzeniowska powiedziała, że jeśli to było w innym paragrafie, to powinna być zmiana, że się zwiększają dochody. 
	Pani Granat stwierdziła, że te dochody znajdują się w usługach i o to zostanie uzupełniona informacja.  
	Pani Iwona Wysocka – Chudziak Kierownik Referatu Sportu, Turystyki                 i Rekreacji powiedziała, że w pytaniu Pani Korzeniowska prosiła o informację na temat stawek w 2012 i 2013 roku, jest to przygotowane i zostanie przekazane. 
	Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że                informacja na temat wpływów z tytułu mandatów została przekazana, ale ile zostało wystawionych, takiej informacji nie otrzymał. Zwracając się do Pani Wysockiej – Chudziak stwierdził, że powinna wziąć wzór od Pani Butrym Dyrektora KOK w jaki sposób ona przygotowuje sprawozdanie z wydatków. Radni nie otrzymują informacji co się dzieje, jakie są wpływy, wydatki, nie można tego porównać do lat poprzednich.  
	Pani Iwona Wysocka – Chudziak odpowiedziała, że już w roku poprzednim wyjaśniała, że nie jest kierownikiem jednostki budżetowej, tylko referatu i jest zobowiązana do złożenia sprawozdania Pani Skarbnik i znajduje się to                      w ogólnym sprawozdaniu Urzędu. 
	Skarbnik Gminy Karlino Pani Granat powiedziała, że w informacji przekazanej Pani Korzeniowskiej jest również liczba wystawionych mandatów, a jest do dwadzieścia dwa tysiące, na kwotę 3 275 430,00zł. 
	Pani Korzeniowska odpowiedziała, że informacja która została przekazana na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej dotyczyła tylko wysokości wpływów                         z mandatów.
	Pan Piłkowski powiedział, że dlatego prosi, aby drogą mailową odpowiedź trafiała do wszystkich radnych.
	Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 2 radnych było przeciwnych,                     3 wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała                   Nr XXXIX/410/13 została podjęta większością głosów. 
	Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 
	Ad. 8b
	Komisja Rewizyjna negatywnie zaopiniowała projekt uchwały, pozostałe komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
	Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 2 radnych było przeciwnych,                     3 wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała                   Nr XXXIX/411/13 została podjęta większością głosów. 
	Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 
	Ad. 8c
	Komisja Rewizyjna negatywnie zaopiniowała projekt uchwały, pozostałe komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
	Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie powiedziała, że jest to projekt uchwały procedowany na poprzedniej sesji we wrześniu, ale uchwała nie została podjęta. Następnie ukazał się artykuł w ,,Wieściach Karlina” i pytanie Burmistrza cyt. ,,czy to jest brak kompetencji, złośliwość, czy …, jaki jest jeszcze inny powód takiego zachowania?” i odpowiedziała, że najważniejszym powodem odrzucenia tej uchwały to dbałość o finanse Gminy. Pożyczka ta ma być wykorzystana na wykonanie instalacji fotowoltaicznej na dachu budynku hali widowiskowo – sportowej w Karlinie, a w SIWZ na dokończenie hali jest taka inwestycja, następnie przypomniała, że w maju podjęta została uchwała w sprawie emisji obligacji na tę inwestycję łącznie               z ogniwami fotowoltaicznymi na kwotę 9 200 000,00zł. Jeżeli zmieniane są zasady finansowania inwestycji, to jednocześnie obniżana jest wysokość kredytów podjętych wcześniej o tę samą kwotę, to w obecnej sytuacji jednocześnie powinna zostać zmieniona uchwała dotycząca obligacji                           o 160 000,00zł, a tego nie ma. W prognozie długoterminowej limitu wydatków jest pozycja w której bierze udział Dorzecze Parsęty i tam też jest zadanie, które nazywa się ogniwa fotowoltaiczne w hali sportowej w Karlinie, a jest to odrębna inwestycja, czy to jest zadanie dublowane, czy odrębne i dodatkowe ogniwa?            Przypomniała, że w tym roku podjęte zostały trzy uchwały dotyczące zaciąganych kredytów przez Gminę Karlino na łączną kwotę 12 949 000,00zł,  w prognozie długoterminowej jest zapisana kwota kredytów i pożyczek 12 782 000,00zł, to jest około 160 000,00zł więcej już, nie licząc dodatkowej uchwały i wszystkie są w realizacji, albo są zrealizowane.   
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina odpowiedział, że  jeśli chodzi                  o zapisy dotyczące ogniw, to w ramach projektu Związkowego planowane jest zrealizowanie ogniw na hali sportowej ale w starej z Mechanizmów Szwajcarskich. Nie jest tak, że są środki z obligacji na montaż ogniw i na to samo zadanie jest brany drugi kredyt. Na dziś nie można zmniejszyć kwoty                  z obligacji nie mając podjętej uchwały o planowanym kredycie z Wojewódzkie Funduszu Ochrony Środowiska, po drugie jest to propozycja zmniejszenia kosztów obsługi kredytu, a planowane jest także wzięcie dotacji                                 z Wojewódzkiego Funduszu. Oprocentowanie na dzień dzisiejszy w przypadku obligacji to 5,1%, a pożyczka z Wojewódzkiego Funduszu jest 3,7%, może różnica jest niewielka, ale jest to dbałość o interes Gminy i chęć zmniejszenia zadłużenia dla budżetu, dodatkowo w przypadku pożyczki istnieje możliwość umorzenia jej w wysokości 30%. 
	Pani Tamara Korzeniowska zwracając się do Pani Skarbnik powiedziała, że nie otrzymała odpowiedzi na pytanie, że podjęte i realizowane w tym roku uchwały to kwota kredytów, pożyczek i obligacji 12 949 000,00zł,                            a w prognozie długoterminowej 12 782 000,00zł, a dojdzie jeszcze dodatkowo 159 000,00zł, więc będzie kwota ponad 13 000 000,00zł.
	Pani Krystyna Granat odpowiedziała, że 159 000,00zł już się znajduje                       w kwocie ponad 12 000 000,00zł, 9 200 000,00zł było obligacji, a kwota 3 623 702,00zł to był kredyt pod środki z Unii Europejskiej, z tego kredytu już część została spłacona, bo rozliczone zostało zadanie droga do strefy i kredytu jest o 800 000,00zł mniej, dziś na sesji jest kolejna spłata 111 000,00zł, bo jest zmniejszenie. Nie można tylko sumować, ponieważ są zmiany, które w ciągu roku zaszły, jest to zgodne z programem komputerowym Ministerstwa Finansów i gdyby były jakieś nieprawidłowości RIO natychmiast uchyliłoby taką uchwałę. Obligacje, kredyt pod środki unijne i dwie pożyczki, ale minus zmniejszenie              o rozliczone środki, spłacony kredyt, należy brać pod uwagę plus i minus.
	Radna Rady Miejskiej w Karlinie Pani Korzeniowska zapytała, czy według Pani Skarbnik spłaty kredytów mieszczą się w pozycji kredyty, pożyczki,                   a spłaty kredytów są przecież w rozchodach, a nie w przychodach?  
	Pani Krystyna Granat odpowiedziała, że zmniejsza się kwota kredytów która została zaciągnięta, przychody są o tę kwotę mniejsze, o 800 000,00zł jest już mniej z tytułu rozliczonego kredytu, gdzie zostały już zwrócone środki po rozliczeniu zadania, dodała, że rozmowa dotyczy przychodów, a spłaty są                  w rozchodach. Następnie zaproponowała Pani Korzeniowskiej spotkanie w celu omówienia wątpliwości.    
	Pan Bogdan Piłkowski zapytał, jakie są oszczędności dla Gminy, że stoją mikroturbiny koło szkoły w Karwinie i w Przedszkolu? Pewne rzeczy się robi, wydaje się pieniądze, nie korzysta się, a niedługo miną gwarancje.
	Przewodniczący Rady Pan Piotr Gwóźdź podkreślił, że zobowiązania finansowe przechodzą bezwzględną większością głosów obecnych na sesji, czyli w dniu dzisiejszy siedem głosów za podjęciem uchwały. 
	Za podjęciem uchwały głosowało 7 radnych, 2 było przeciwnych,                          4 wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała                      Nr XXXIX/412/13 została podjęta większością głosów. 
	Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 
	Ad. 8d
	Wszystkie stałe komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XXXIX/413/13 została podjęta. 
	Ad. 8e
	Wszystkie komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania radnych uchwała                      Nr XXXIX/414/13 została podjęta. 
	Ad. 8f
	Wszystkie komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.
	Przewodniczący Rady Pan Gwóźdź dodał, że radni w dniu dzisiejszym otrzymali poprawioną wersję programu z uwagami zgłoszonymi przez Radnego Pana Bogdana Piłkowskiego.
	Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 był przeciwny,                          nie było wstrzymujących się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała Nr XXXIX/415/13 została podjęta większością głosów. 
	Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 
	Ad. 8g
	Komisja Rewizyjna nie wypracowała opinii na temat projektu uchwały, pozostałe komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
	Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie powiedziała, że Związek Dorzecza Parsęty jest podobną instytucją która stara się o środki unijne dla zrzeszonych podmiotów i zapytała, czy ZMIGDP nie będzie miał możliwości organizowania środków nadal tak jak będzie miał ZIT, czy stoi na przeszkodzie coś, aby te same zadania mogło wykonywać Dorzecza Parsęty? Jeśli nie będzie takich możliwości, to czy nie jest logicznym zrezygnowanie                z członkowstwa w Dorzeczu Parsęty?
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina odpowiedział, że nie wie, czy Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty będzie mógł się starać o środki, ale wiadomo, że jeśli Gmina przystąpi do ZIT i władze Województwa uznają, że ZIT zostanie formalnie utworzony i zaaprobowany, to wszyscy partnerzy tego projektu mają gwarantowane środki w określonej wysokości na realizację inwestycji. Czy Związek będzie mógł coś realizować i w jakim zakresie na dziś nie wiadomo. Będą działania, aby w ramach Związku Dorzecza Parsęty realizowane były różne przedsięwzięcia na pewnych obszarach, ale na dzisiejszym etapie nie ma żadnych gwarancji. Natomiast jeśli ZIT zostanie utworzony, to jest gwarancja konkretnych środków, na konkretne cele, na tym obszarze.   
	Pani Tamara Korzeniowska stwierdziła, że nie uzyskała odpowiedzi na pytanie, co jeśli Związek nie będzie miał możliwości żeby pozyskiwać środki unijne, to czy jest szansa na zrezygnowanie z członkowstwa?
	Pan Waldemar Miśko podkreślił, że nie mówił, iż związek nie będzie miał możliwości, tylko, że nie ma żadnej gwarancji. Rozdział nowych środków unijnych będzie się odbywał w innej formie niż dotychczas, w mniejszym stopniu konkursy, a w zdecydowany sposób pieniądze będą dzielone na określone obszary funkcjonalne, czy to w ramach ZIT, czy w drugiej formie jaką jest kontrakt samorządowy, ale jak one będą wyglądały i z kim będą zawierane, jakich obszarów będą dotyczyły, to takiej wiedzy na dziś nie ma. Konsultacje związane z poszukiwaniem przez Urząd Marszałkowski partnerów samorządowych, takich Związków jak Dorzecza Parsęty, lub innych które będą się tworzyły specjalnie pod realizację inwestycji w następnym okresie programowym, to konsultacje społeczne zaczną się w listopadzie lub grudniu,             a jak zostaną wytypowane obszary i partnerzy dla Zarządu Województwa w celu realizacji inwestycji w przyszłości może będzie wiadomo na przełomie pierwszego i drugiego półrocza 2014 roku.   
	Pani Korzeniowska powiedziała, że w związku z wypowiedzią Burmistrza, że województwo chce współpracować z nowymi związkami, a dlaczego nie chce            z tymi co są?
	Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że nie mówił, iż Województwo nie chce współpracować, a powiedział że Zarząd Województwa będzie brał pod uwagę zarówno funkcjonujące związki, organizacje, być może stowarzyszenia, jak i te które się będą tworzyły specjalnie pod realizację inwestycji w przyszłym okresie programowym. Najpierw muszą być zidentyfikowane obszary interwencji strategicznej i w zależności od tego jak zostaną wyznaczone i zidentyfikowane to tak będą poszukiwani partnerzy. Dodał, że Związek nie musi przygotowywać strategii rozwoju, czy projektów do realizacji tylko dla obszarów samego dorzecza Parsęty, na dziś są złożone deklaracje z Powiatu Świdwińskiego oraz gmin tego Powiatu, które chcą się przyłączyć jako członek lub na podstawie umowy o współpracę, bo w Związku widzą szanse na pozyskanie środków                 w następnym okresie programowym pozyskać.      
	Pan Tomasz Rusiecki Radny Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że często słychać o planowanych nowych działaniach finansowych w różnych rejonach kraju i w dawnych koszalińskim wiadomo, że podział terytorialny który nastąpił spowodował, że byłe miasta wojewódzkie dziś mówią, iż są teraz ,,biedniejszym bratem”, ZIT pozwoli na wspólną realizację zadań w tym  regionie, wystarczy popatrzeć na gminy, które zadeklarowały swój udział, Koszalin jako centrum i wszystkie gminy wokół Koszalina. Następnie zgłosił wniosek formalny o zakończenie dyskusji, przystąpienie do głosowania                       i podjęcie decyzji, czy Gmina Karlino chce współuczestniczyć w tworzeniu ZIT, czy potem prosić o przyjęcie.
	W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, za przyjęciem wniosku głosowało 10, 1 był przeciwny, 1 wstrzymał się od głosu. Wniosek został przyjęty większością głosów. 
	Pan Bogdan Piłkowski  nie brał udziału w głosowaniu. 
	Za podjęciem uchwały głosowało 7 radnych, 2 było przeciwnych,                          4 wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała                     Nr XXXIX/416/13 została podjęta większością głosów. 
	Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 
	Ad. 9
	Ad. 10
	Ad. 11
	Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że na poprzedniej sesji nie została złożona żadna interpelacja, wpłynęły do Biura Rady dwie odpowiedzi na zapytania (załączono do protokołu).  
	Ad. 12
	Po wyczerpaniu się porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Miejskiej  w Karlinie Pan Piotr Gwóźdź podziękował za przybycie i udział radnym oraz zaproszonym gościom i o godzinie 1415 dokonał zamknięcia XXXIX  sesji Rady Miejskiej w Karlinie.
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